
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK
KÖZGYŰLÉSE

IX-314.046-14/2016.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  Közgyűlésének  2016.  október  6.
napján 7 óra  00 perces kezdettel,  a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében
tartott üléséről.

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Barta Gábor, Bartha György, Deák-Bárdos Mihály,
Eperjesi  Erika,  Fodor  Zoltán,  Földesi  Norbert,  Gazdusné  Pankucsi  Katalin,  Glatz  Katalin,
Hollósy Endre  András,  Hubay György,  Jakab  Péter,  Katona  Ferenc,  Kovácsné  Budai  Mária,
Molnár Péter,  Nagy-Korsa Judit,  Dr. Nánási-Kocsis Norbert,  Révész Péter,  Dr.  Simon Gábor,
Soós Attila, Szécsényi Marianna, Dr. Tompa Sándor képviselők és Dr. Kiss János alpolgármester 

Később  érkezett:  Badány  Lajos,  Dr.  Kovács  László,  Novák  Józsefné,  Dr.  Nehéz  Károly,
Pakusza Zoltán és Szilágyi Szabolcs képviselők

Távol maradt: Kiss Gábor alpolgármester

Tanácskozási joggal jelen van: Pfliegler Péter alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetői,  a  Miskolc Holding Zrt.  és
tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti
ív szerint.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Köszönti  az  ülésen  megjelent  vendégeket,  érdeklődőket,  a
nemzetiségi  önkormányzatok  elnökeit,  az  elektronikus  és  az  írott  sajtó  képviselőit,  valamint
képviselőtársait. 
Bejelenti,  hogy  a  Testület  29  tagja  közül  a  jelenléti  ív  alapján  23  fő  van  jelen,  az  ülés
határozatképes, amelyet megnyit. Tanácskozási joggal jelen van Pfliegler Péter alpolgármester. 

A nemzeti emlékezet, ami a nemzeti tudat alapja, őrzi mindazon személyiségek emlékét, akikről
bátran kijelenthető, megcselekedték mindazt, amit a Haza megkövetelt tőlük. Ők tizenhárman, az
aradi  vértanúk,  egytől  egyig  ilyen  személyiségek  voltak.  Ma,  október  6-án,  a  Nemzeti
Gyásznapon rájuk emlékeznek. Életük, cselekedeteik, mind értéket jelentettek mások számára. Az
ő  példájukból  kiindulva,  rájuk  támaszkodva  az  elmúlt  hónapok  folyamán,  a  haza  iránti
felelősségtől hajtva, a magyarságot óvva, a keresztény nemzeti gyökereket féltve vállalták azt a
politikai munkát, melynek eredményeként most vasárnap soha nem látott egyetértést mutattak az
emberek.  Magyarországon és  Miskolcon is  elsöprő fölénybe kerültek azok,  akik egyöntetűen
nemet  mondtak  az  erőszakos  betelepítésre.  Egyértelmű  fölénybe  kerültek  azok,  akik  nemet
mondtak arra, hogy mások mondják, határozzák meg, hogy kivel éljenek együtt az országban, a
városban. A miskolciak számára nagyon fontos volt ez a népszavazás. A jelenléti adatokat látva
Miskolcon jóval többen mentek szavazni, mint a megye többi városában, ami régen nem így volt.
A  városban  a  szavazók  98%-a,  összesen  49228  ember  nem  szeretné,  ha  migránsokat
telepítenének Magyarországra. Kétszer annyian utasították el a kötelező betelepítési kvótát, mint
ahányan a 2014. évi önkormányzati választásán szavaztak a Fidesz-KDNP-re. Akik nem mentek
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el szavazni, azokat úgy veszik, eleve elfogadták a népszavazás végeredményét. A szavazás előtti
napokban több helyen, országos és helyi  médiumokban elmondta,  hogy a miskolci  emlékezet
még tartja  annak az emlékét,  amikor  mint  gomba a fű alól  jelentek  meg a város  különböző
lakótelepein, részein olyan családok, amelyek az együttélés normáit képtelenek voltak betartani,
antiszociális viselkedésükkel a szomszédjaik hétköznapjait szörnyűvé tették. Úgy gondolja, hogy
ez az emlékezet működött vasárnap is. Kéri, hogy gondolkozzanak el azon, hogy mi történt a
szavazás előtti napokban. Rendkívül szomorú volt, amikor hallotta Tompa Sándor nyilatkozatát,
aki az Avas azon részeibe szeretné telepíteni a migránsokat, amelyek nemrég kiürültek. Úgy véli,
ez felelőtlen nyilatkozat,  amelynek semmilyen alátámasztása,  semmilyen közgyűlési  határozat
alapja nem volt. Az embereket meg szeretné nyugtatni, mert amíg ő a város polgármestere, egy
migránst sem fognak azokba a lakásokba betelepíteni,  ahonnan a fészekrakókat kitelepítették.
Meg szeretne nyugtatni minden képviselőt is, hogy amíg Miskolc polgármestere, egy migránst
sem fognak a városba betelepíteni. Megköszöni a miskolciaknak a vasárnapi aktivitást, azoknak,
akik a magyar jövő iránti felelősségtől hajtva elmentek és szavaztak, pártállástól függetlenül, de
tették a kötelességüket.
A napirend elfogadásával folytatják munkájukat.
Nagy-Korsa Judit és dr. Tompa Sándor képviselők „Javaslat Ideiglenes Bizottság alakítására a
Fűtőmű-Science  TIOP  projekt  helyzetének  vizsgálatára”  címmel  képviselői  indítványt
nyújtottak  be.  Az  SZMSZ  20.  szakasz  (5)  bekezdése  szerint  az  önálló  képviselői  indítvány
napirendre tűzéséről a napirend megállapítása előtt szavazniuk kell.
Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 9 igen, 16 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett
a képviselői indítványt az ülés napirendjére nem vette fel.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  SZMSZ  20.  §  (5)  bekezdése  alapján  javasolja,  hogy  a
Közgyűlés a sürgősségi napirendek napirendre tűzéséről döntsön.

1. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a
vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati
rendelet  módosítására,  valamint  belterületbe  vonási  kérelmek
jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 19 igen, 2 nem szavazattal, 7 tartózkodás mellett
a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére     felvette.

2. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  az  építményadóról  szóló  43/2013.  (XI.25.)
önkormányzati rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 7 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett
a sürgősségi indítványt a nyílt   ülés     napirendjére     felvette.

3. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a Várost Építünk Kötvények megbízási szerződéseinek
módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.
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A Közgyűlés 18 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás mellett
a sürgősségi indítványt a nyílt   ülés     napirendjére     felvette.

4. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és  a  MIK  Zrt.,  a  MIVIKÖ
Miskolc  Kft.,  a  Miskolci  Városfejlesztési  Kft.  egyesülésének
elhatározására,  valamint  a  Miskolc  Holding  Zrt.  kizárólagos
tulajdonában lévő Régió Park Miskolc Nonprofit Kft. és a Miskolci
Városgazda Nonprofit Kft. egyesülése kapcsán meghozandó döntések
jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 7 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett
a sürgősségi indítványt a nyílt   ülés     napirendjére     felvette.

5. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  sportcélú  ingatlanfejlesztésre  benyújtott  pályázathoz
szükséges  hozzájárulás,  önerő  biztosítására  vonatkozó  nyilatkozat
kiadására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett
a sürgősségi indítványt a nyílt   ülés     napirendjére     felvette.

6. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  Miskolcért,  a  szabadságért  '56  kitüntető  díj
alapításáról és adományozásának szabályairól  szóló önkormányzati
rendelet megalkotásáról

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett
a sürgősségi indítványt a nyílt   ülés     napirendjére     felvette.

7. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  DVTK  Stadionban  található  sporttörténeti
szempontból  jelentős  emléktárgyak  megőrzésével  kapcsolatos
döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett
a sürgősségi indítványt a nyílt   ülés     napirendjére     felvette.

8. sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  „Természet  és  kultúra”  –  „Miskolc  –  Nagykapos  –
Kassa  kulturális  együttműködésének  erősítése”  című  projekt
pályázatának benyújtására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett
a sürgősségi indítványt a nyílt   ülés     napirendjére     felvette.
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9. sürgősségi előterjesztés – zárt ülésre: Javaslat  a  Miskolcért,  a  szabadságért  '56
kitüntető díj adományozására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett
a sürgősségi indítványt a zárt   ülés     napirendjére     felvette.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1)
bekezdése nyújt  támpontot.  Első javaslata,  hogy összevontan vitassák meg  a Miskolc város
gazdálkodásával  és  gazdaságfejlesztésével  kapcsolatos előterjesztéseket,  azaz  a meghívó
szerinti 1., 6. és a sürgősségi 1., 2., 3. és 4. napirendeket.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 11 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Második  javaslata,  hogy  szintén  összevontan,  nyílt  ülésen
tárgyalják a  Miskolc  város  városfejlesztésével  és  városüzemeltetésével  kapcsolatos
előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 3., 10. és 11. napirendeket.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 11 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Harmadik  javaslata,  hogy  a Miskolc  város
humánfejlesztésével  kapcsolatos  előterjesztéseket,  azaz  a  meghívó  szerinti  4.,  5.,  7.,  9.,
valamint a sürgősségi 5., 6., 7. és 8. napirendeket szintén összevontan, nyílt ülésen tárgyalják.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 11 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Negyedik javaslata, hogy a Miskolc város közbiztonságával
kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 2. és 8. napirendeket szintén összevontan,
nyílt ülésen tárgyalják, majd ezt követően zárt ülésre kerüljön sor.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 10 nem szavazattal, 1 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Ötödik  javaslata,  hogy  a  „Javaslat  a  Miskolcért,  a
szabadságért  '56  kitüntető  díj  alapításáról  és  adományozásának  szabályairól  szóló
önkormányzati  rendelet  megalkotásáról” című  sürgősségi  előterjesztés tárgyalását követően
kerüljön  sor  közvetlenül  a  rendelet  megalkotására, tekintettel  arra,  hogy a  rendelet  azonnali
kihirdetése szükséges a kitüntető díj adományozásához. 
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett
a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri,  most szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról,
figyelemmel  a  napirendre  tűzött  sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  a  tárgyalási  sorrend
megállapításáról hozott döntésekre.
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A Közgyűlés 21 igen, 6 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett
az  ülés  napirendjét –  a  napirendre  felvett  sürgősségi
előterjesztésekre, valamint az elfogadott tárgyalási sorrendre
figyelemmel  –  a meghívóban foglaltak szerint  állapította
meg.

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.)
NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat az Önkormányzat 2016. évi költségvetéséről szóló 2/2016. (II.15.) önkormányzati
rendelet módosítására (I. féléves korrekció)

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat  a  közterületek  rendjéről  szóló  13/1998.  (III.30.)  önkormányzati  rendelet
módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének,  valamint  Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.  6.)  önkormányzati
rendelet módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4. Javaslat közterületek elnevezésére
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

5. Javaslat a Miskolci Közintézmény-működtető Központ alapító okiratának módosítására
és az egységes szerkezetű alapító okiratának jóváhagyására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

6. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a MIHŐ Miskolci Hőszolgáltató
Kft. között Közszolgáltatási Szerződés megkötésére

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

7. Javaslat egyes önkormányzati ingatlanok térítésmentes állami tulajdonba, valamint civil
szervezetek részére használatba adására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

8. Javaslat  a  Bagolyvár  elnevezésű  ingatlan  egy  helyiségére  vonatkozóan  használó
kijelöléséről

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

9. Javaslat sportcélú ingatlanértékesítéssel kapcsolatos döntés meghozatalára
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

10. Javaslat a vis maior támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

11 Javaslat  a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében benyújtott támogatási
kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadására, a LIFE Környezetvédelmi Integrált Projekt
projektben történő részvételre,  a  halaszthatatlan önkormányzati  ügyekben meghozott
polgármesteri döntések utólagos jóváhagyására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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ZÁRT ÜLÉS:

12. Javaslat  Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzata által  fenntartott  egyes óvodák
intézményvezetői beosztásának ellátására vonatkozó pályázatok elbírálására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

13. Javaslat a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet intézményvezetői beosztásának ellátására
vonatkozó pályázati kiírással kapcsolatos döntés meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

14. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

15. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi behajtási engedélyezési ügyekben 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

16. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi közterület-használati ügyekben
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

17. Javaslat  fellebbezés  elbírálására  termőföld  adásvételi  szerződés  jóváhagyásával
kapcsolatos ügyben 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.
(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására, valamint belterületbe vonási kérelmek
jóváhagyására

2. Javaslat az építményadóról szóló 43/2013. (XI.25.) önkormányzati rendelet módosítására

3. Javaslat a Várost Építünk Kötvények megbízási szerződéseinek módosítására

4. Javaslat a Miskolc Holding Zrt.  és a MIK Zrt.,  a MIVIKÖ Miskolc Kft.,  a Miskolci
Városfejlesztési  Kft.  egyesülésének  elhatározására,  valamint  a  Miskolc  Holding  Zrt.
kizárólagos  tulajdonában  lévő  Régió  Park  Miskolc  Nonprofit  Kft.  és  a  Miskolci
Városgazda Nonprofit Kft. egyesülése kapcsán meghozandó döntések jóváhagyására

5. Javaslat  sportcélú  ingatlanfejlesztésre  benyújtott  pályázathoz  szükséges  hozzájárulás,
önerő biztosítására vonatkozó nyilatkozat kiadására

6. Javaslat a Miskolcért, a szabadságért '56 kitüntető díj alapításáról és adományozásának
szabályairól szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról

7. Javaslat a DVTK Stadionban található sporttörténeti szempontból jelentős emléktárgyak
megőrzésével kapcsolatos döntések meghozatalára

8. Javaslat  a  „Természet  és  kultúra”  –  „Miskolc  –  Nagykapos  –  Kassa  kulturális
együttműködésének erősítése” című projekt pályázatának benyújtására

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – ZÁRT ÜLÉSRE:
9. Javaslat a Miskolcért, a szabadságért '56 kitüntető díj adományozására
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  a  Miskolc  város
gazdálkodásával  és  gazdaságfejlesztésével  kapcsolatos  napirendek  tárgyalásával  kezdik
munkájukat.

1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetéséről  szóló  2/2016.  (II.15.)
önkormányzati rendelet módosítására 
(I. féléves korrekció)

6. napirend: Javaslat Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzata és a MIHŐ Miskolci
Hőszolgáltató Kft. között Közszolgáltatási Szerződés megkötésére

Sürgősségi 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról
szóló  40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati  rendelet  módosítására,
valamint belterületbe vonási kérelmek jóváhagyására 

1.
Sürgősségi 2. napirend: Javaslat  az  építményadóról  szóló  43/2013.  (XI.25.)  önkormányzati

rendelet módosítására

Sürgősségi 3. napirend: Javaslat a  Várost  Építünk  Kötvények  megbízási  szerződéseinek
módosítására

Sürgősségi 4. napirend: Javaslat a Miskolc Holding Zrt. és a MIK Zrt., a MIVIKÖ Miskolc
Kft.,  a Miskolci Városfejlesztési  Kft.  egyesülésének elhatározására,
valamint  a  Miskolc  Holding  Zrt.  kizárólagos  tulajdonában  lévő
Régió  Park  Miskolc  Nonprofit  Kft.  és  a  Miskolci  Városgazda
Nonprofit  Kft.  egyesülése  kapcsán  meghozandó  döntések
jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 1. napirendhez módosító indítványt nyújtott
be.
Felkéri Polgári Mátyás kabinetvezető urat, tegye meg szóbeli kiegészítését.

Polgári  Mátyás: A  benyújtott  előterjesztés  keretén  belül  az  önkormányzat  2016.  évi
költségvetésének  módosítására  kerül  sor,  idén  második  alkalommal.  Februárban  került
elfogadásra  az  eredeti  költségvetés,  amelyet  intézményalapítás  miatt  módosítani  kellett,  ezt
követően ráépült a 2015. évi zárszámadás során képződött maradvány. Az eredeti költségvetés
44,7  milliárd  forint  mérleg  főösszeget  tartalmazott,  ez  a  maradványok  ráépülése  keretében
először 11,3 milliárd forinttal növekedett. Jelen előterjesztés egyik részében lekövetik az I. félévi
változásokat, ennek keretében a feladatellátáshoz kapcsolódó központi költségvetésből további
forrásokhoz jutottak, elsősorban támogatás értékű bevételekhez.
A korrekció második részében javaslatot tesznek a 2016. évi költségvetési rendelet módosítására,
beépülésre  kerülnek  a  júniusi  közgyűlésen  módosított,  ITP-vel  elfogadott  TOP támogatással
megvalósuló  különböző  intézkedésekhez  kapcsolódó  feladatok  II.  és  III.  ütemei.  Ezen
támogatások  várhatóan  az  év  hátralévő  részében  megnyílnak,  ezért  szükséges  a  költségvetés
korrekciója,  hogy ezek a megfelelő előirányzatok a költségvetésben szerepeljenek. Az eredeti
költségvetésben  összesen  16,7  milliárd  forint  szerepelt  TOP  támogatással  megvalósuló
feladatokra, melyből működési jellegű közel 600 millió forint volt, míg beruházás 16,1 milliárd
forint. Jelen előterjesztés keretén belül a következő TOP támogatással megvalósuló feladatok II.
és III. ütemeinek a keretösszegei kerülnek bele a költségvetésbe, ami összesen 11 milliárd forint.
A legnagyobbak az energiahatékonyság, a városi útfejlesztés, óvoda és bölcsőde korszerűsítés,
kerékpárút építés. A TOP támogatással megvalósuló feladatok esetében már konkrét támogatói
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döntéssel rendelkező tételek kerülnek lebontásra a keretösszegekből, melyek a költségvetésben
szerepelnek:  Miskolc-Tapolca  zöldterület  fejlesztés,  őspark  környezetének  rehabilitációja,  két
bölcsőde  és  óvoda  infrastrukturális  fejlesztése,  kerékpárút  építés  I.  ütem.  A korrekció  részét
képezi  a  vállalkozások  által  az  iparűzési  adóból  felajánlott  összegek  –  amik  céltartalékként
szerepeltek  az  eredeti  költségvetésben  –  kivezetése  az  adózók  által  megjelölt  felhasználási
sorokra. 
Az  előterjesztés  további  része  néhány  többletigény  kielégítésére  tesz  javaslatot,  melynek
fedezetét kiadási megtakarítások biztosítják. 
Összefoglalva  elmondja,  hogy a  2016.  évi  eredeti  költségvetés  eredeti  összege  44,7  milliárd
forint, az I. féléves korrekció elfogadását követően ez 70 milliárdot meghaladó összegre módosul.
A  korábbiakhoz  képest  eddig  nem  látott  mértékű  és  szerkezeti  összetételű  fejlesztések
elkezdésére nyílik meg a lehetőség, amennyiben a jelen korrekciós javaslat elfogadásra kerül.
Ennek  keretében  a  város  jövedelemtermelő  képességének  fejlesztése,  energiafelhasználási
hatékonysága és a Miskolcon élő emberek életminőségének a javítása a cél.  A TOP program
keretében  Miskolcnak  35,2  milliárd  forint  került  megítélésre.  A most  tárgyalandó  plusz  11
milliárd  forintos  korrekcióval  összesen  28 milliárd  értékű fejlesztés  kezdődhet  el  Miskolcon.
Forráslehetőség nyílik továbbá a Modern Város Program keretében országosan is jelentős méretű
ipari park megvalósítására. Ebből a forrásból kerül folytatásra a Diósgyőri Vár újjáépítése, készül
el a tapolcai strand II. ütemének a fejlesztése. Kiteljesedik a város TOP-os programja, melynek
keretén  belül  több  mind  500  darab  intelligens  kamera  kerül  felszerelésre.  Ehhez  párosul  a
kamerák  kezelését  hivatott  új  központ  létrehozása,  mely  vélhetően  az  emberek  szubjektív
biztonságérzetének  növelése  mellett  közrendvédelmi  intézkedések  és  soha  nem  látott
fejlesztésben öltenek testet. 
Előterjesztői  módosító  indítványt  is  benyújtottak,  melynek  keretében  javasolják,  hogy  a
városüzemeltetési funkció kötelező feladatok egy új tétellel kerüljenek kiegészítésre, a Pereces
patak meder – és átereszek tisztításával, 3 millió forint összegben. A fedezetét a tartalék terhére
javasolják biztosítani. Az indítványt részletesen megindokolja. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a részletes tájékoztatást.
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a Meghívó szerinti 1., a sürgősségi 1. és 2.

napirendeket tárgyalta és elfogadását támogatta.
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: a  Meghívó  szerinti  1.  napirendet

többségében, a Meghívó szerinti 6. napirendet egyhangúlag támogatta.
• Pénzügyi Bizottság: a Meghívó szerinti 1. napirendet többségében, a Meghívó szerinti 6.

napirendet egyhangúlag támogatta.
• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a Meghívó szerinti 1.

napirendet tárgyalta és elfogadását egyhangúlag támogatta.
• Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság: a  Meghívó  szerinti  1.  napirendet  tárgyalta  és

támogatta az elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A napirend felett  megnyitja a vitát.  Hozzászólásra jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Soós Attila: Gyakran éri az a vád a költségvetést, hogy túl száraz, túl technikai jellegű. Mégis az
a tapasztalata már sokadik éve, hogy az itt élők egyre inkább számon tartják azt, hogy Miskolc
mire  és  miből  költi  azokat  a  bevételeket,  forrásokat,  amelyeket  kap.  Úgy  vélik,  2010  óta
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megváltozott a költségvetés tervezése, ami korábban jellemezte a várost. Hatodik éve vezeti a
várost, és próbál gondoskodni az itt élőkről a Fidesz-KDNP városvezetés. Látható, hogy az első
négy  év  után,  amelyek  a  rendrakás  évei  voltak,  mára  a  fejlődés  útjára  lépett  a  város.  Azt
gondolják, miután folyamatosan követhették Miskolc bevételét, láthatták, több 100 millióval nő
évről évre a saját bevétel, úgy, hogy közben adóemelés nem volt. Ezek a pénzek a legmegfelelőbb
helyekre vándorolnak és így lesz a jövőben is. Nem csak a miskolciak, de az idelátogatók is
örömmel veszik tudomásul, ez már nem az a város, ami 10, 20 vagy 30 éve volt. Azon kívül,
hogy elkezdik felhasználni azt a 35 milliárd forintos településfejlesztési forrást, melyet a város
sikeresen lobbizott  ki,  vannak területek, amikre még többet kell  költeni. Nemcsak azért,  mert
jogszabály előírja,  hanem mert indokoltnak érzik és gondolják.  Aki belenéz a költségvetésbe,
láthatja,  városüzemeltetési  büdzsé már 6,5 milliárd forint,  ebből sikeresen 700 millió forintot
saját  bevételből finanszíroz a város. Szociális területen 600 milliót  tudnak pluszban belerakni
önként  vállalt  forrásként.  Az  oktatás,  köznevelés  területén,  melynek  jelentős  része  állami
költségvetési fenntartási feladat, további 600 millió forintot fordítanak annak érdekében, hogy
minél magasabb színvonalú legyen. Megemlíti, hogy a kultúrára is további 560 milliót, sportra is
további 380 millió forintot költenek. A visszajelzések az emberektől egyértelműek, örömmel tölti
el őket. Ez a költségvetés bebizonyítja, lehet úgy várost építeni, fejleszteni, hogy nem hitelből
származnak az összegek, a bevételek. Köszönhető ez annak, hogy a sikeres városvezetéssel és
lobbi tevékenységgel forrásokat szereznek, munkahelyeket teremtenek, közrendet építenek úgy,
hogy mindezek kamatmentesen tudják építeni a várost. 

Molnár Péter: A Keresztény Demokrata Frakció támogatja a költségvetési korrekciót, mert azt
látják, hogy 2010 óta felelős gazdálkodást folytat Miskolc város önkormányzata. Egyensúlyban
van  évek  óta  a  város  költségvetése,  ami  óriási  dolog,  mert  2010  előtt  folyamatosan  az
adósságkonszolidációval  kellett  törődni,  a  költségvetésben  milliárdokat  kellett  betervezni  az
adósságállomány megfizetésére. Ez még 2010 után is egy-két évig így volt, amíg a kormányzat
meg  nem segítette  a  várost.  Azért  is  támogatják  a  korrekciót,  mert  örömteli,  hogy  fejlődik
Miskolc,  úgy,  hogy  közben  nem  adósodik  el,  a  lakosok  terhei  nem  nőnek.  Kiemeli,  a
költségvetési  korrekcióban  is  azt  láthatják,  hogy a  számukra  fontos  területekre  –  kulturális,
köznevelési,  sport – is többet költ az önkormányzat, ilyen típusú átcsoportosításokról kell ma
dönteniük.  Elmondható,  olyan  nagyívű  fejlesztések  kerülnek  megalapozásra,  amelyek
évtizedekre, évszázadokra is meghatározzák Miskolc jövőképét, küllemét és megjelenését. Több
mint 35 milliárd forintot tudnak fejlesztésekre költeni, például a Diósgyőri Vár továbbépítésére, a
tapolcai  strand II.  ütemére,  amelyektől  Miskolc okos várossá válhat.  Megemlíti,  hogy az ide
látogatók  csodálkozva  tekintenek  Miskolcra,  az  itteni  közösségi  közlekedésre,  arra,  hogy  a
városban milyen fejlődés történt ebben a vonatkozásban. Jut a fejlesztésekből 500 intelligens
térfigyelő  kamera  kihelyezésére,  amitől  remélik,  hogy  a  lakosok  szubjektív  biztonságérzete
növekedhet.  Még  inkább  azt  érezhetik  a  miskolciak,  hogy  a  Miskolci  Önkormányzat  által
fenntartott  és  finanszírozott  Önkormányzati  Rendészet  –  akiknek  a  munkáját  ezúton  is
megköszöni  –  még  inkább  oda  tud  figyelni  a  lakosokra.  Kiemeli,  hogy  a  fejlesztéseknek
köszönhetően  az  ország  legnagyobb  ipari  parkja  épül  meg  Miskolc  határában,  ettől  újabb
munkalehetőségeket és adóbevételeket remél a város. 
2014-ben a  Salkaházi  Programot beleépítették  a  költségvetésbe,  az ellenzék már  akkor  azzal
vádolta őket, hogy ez választási fogás a részükről. Akkor is hangsúlyozták, hogy ez nem így van,
a  költségvetés  azóta is  tartalmazza,  hiszen számukra a miskolci  időskorúak nagyon fontosak.
Ellentétben a  Jobbik frakcióvezetőjével,  aki  megsértette  őket  és  a  mai  napig  nem kért  tőlük
bocsánatot. Tájékoztatásul elmondja, hogy amíg ez nem történik meg, a Fidesz-KDNP Frakció
tagjai továbbra is kivonulnak minden felszólalása alkalmával.

Dr. Simon Gábor: Az elhangzottak alapján olyan, mintha kétfajta anyag került volna kiosztásra.
Költségvetésről beszélnének. A kormánypárti frakció szerint egyensúlyban van a költségvetés.
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Úgy tűnik, kétfajta anyagot osztottak ki, a Fidesz-KDNP elmondta, minden nagyon szép, és jó.
De ez nem így van. Véleményük szerint ez a költségvetés teljes bukta, megbukott gazdasági és
társadalmi értelemben is. A kormánypártnak gazdasági értelemben két alapvető prioritása volt,
hogy a  költségvetés  egyensúlyban  legyen,  a  másik,  hitelmentesen  gazdálkodjanak.  Ezt  a  két
álláspontot az előtte szólók kifejtették. A költségvetés 82. oldalán látható, hogy a kiadás és a
bevétel között 7,3 milliárd a különbség, azaz a hiány, nem pedig egyenleg, ahogy hívják. Azt is
leírják az anyagban, hogy ez a hiány hogyan áll össze. Több mint 2 milliárd működési hiány és
5,2 milliárd felhalmozási hiány. Hangsúlyozza, az anyagban egyenlegként szerepel, de ez hiány.
Ha az volt  a  prioritás,  hogy egyensúlyt  teremtsenek,  nem sikerült,  de a  hitelmentesség sem.
Hiszen  a  felhalmozási  egyenleg  finanszírozását  4,5  milliárd  forint  hitelből  kívánják
kigazdálkodni. Ezért mondja azt, hogy gazdasági értelemben ez a költségvetés megbukott. Úgy
véli, társadalmi értelemben is megbukott. Miskolc lakossága 2010-ben 165 ezer főnél több volt,
most  155 450 fő.  Ez azt  jelenti,  hogy a miskolciak  menekülnek,  mondhatni  egy kisvárosnyi
miskolci távozott el a városból. Tulajdonképpen ez a költségvetés eredménye. Jót is mondva,
üzenhetik Brüsszelnek, hogy köszönik szépen, hiszen a költségvetés sok oldalon keresztül azzal
foglalkozik,  hogy  az  uniós  pénzekből  milyen  fejlesztések  jöjjenek  létre.  Ebben  több  dolgot
üdvözölnek. Már szóvá tette, hogy Miskolc útjai lerongyolódtak az elmúlt hat évben, Miskolc
belső  úthálózatának  főbb  útjait  fel  kellene  újítani.  Örömmel  látta,  hogy az  uniós  fejlesztési
projektek  közé  egy  helyi  útépítési  program  indítása  is  bekerült,  de  egyetért  az
energiahatékonysági  fejlesztésekkel  is.  Fontosnak  tartják,  hogy  az  önkormányzati  épületek
kevesebb energiát használjanak, de egyetértenek a kerékpárút fejlesztésével is.

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -

Jakab  Péter: Felszólalását  azzal  kezdi,  hogy  úgy  tűnik  két  bírósági  ítélet  sem elegendő  a
Fidesznek, hogy befejezze a hazudozást.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérdése Képviselő úrhoz, hogy a költségvetés melyik sorában
olvasta ez.

Jakab Péter: A bírósági ítéletet majd átküldi Polgármester úrnak és elolvashatja.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Képviselő úrnak.
Felhívja a figyelmét, hogyha továbbra is így folytatja, akkor fáradjon a helyére. 

Jakab  Péter: A mostani  költségvetés  nem más,  mint  a  Fidesz  igazság  beszéde.  Az  elmúlt
hónapokban és ma reggel is azt hallhatták, hogy Miskolcon szárnyal a gazdaság, soha nem voltak
ilyen  jók  a  bevételek,  stb.  Ehhez  képest  a  költségvetés  számait  megnézve  láthatják,  hogy a
számok több  mint  7  milliárd  forintos  hiányt  mutatnak,  és  4  milliárdos  hitelfelvételt.  Nem a
gazdaság  szárnyal,  hanem  a  költségvetés  szállt  el.  A költségvetés  többletbevételeit  illetően
látható,  hogy  nem  másból  tevődnek  össze,  mint  pályázati  forrásokból,  uniós  pénzekből,
kormányzati  támogatásokból.  Azt látják, hogy ma Miskolc a bankok, a Kormány vagy éppen
Brüsszel  köldökzsinórján  lóg.  A kérdés  az,  mi  lesz,  ha  ezt  elvágják,  mert  2018.  tájékán  a
pénzcsapok elzárásra kerülnek. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy térjen vissza a napirend témájára. 

Jakab Péter: Miskolcon nincs  pénz  kátyúzásra,  nyáron arra  se  volt  pénz,  hogy kinyisson a
Diósgyőri Strand, de nincs pénz béremelésre. Az emberek elszegényednek és elvándorolnak. Erre
az a vezetés válasza, hogy azokat a miskolciakat, akiket az elmúlt hat évben elüldöztek innen,
büntetőadóval sújtják. Kitalálták, hogy azok a miskolciak, akik elvándoroltak innen, de még van
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lakásuk, hogy legyen hova hazajönni időnként, ők fizethetnek építményadót. Amennyiben nem
vállalják ezt a terhet, vagy nem tudják fizetni, egy lehetőségük van, adják el miskolci lakásaikat
és soha többet ne jöjjenek ide, a szülővárosukba. Azt gondolja, ez szégyenteljes és idegenszívű
városvezetésre utaló magatartás, amit a Jobbik maximálisan elutasít. Nem ez a megoldás, hogy az
elvándorolt miskolciakat is bevonják az adózásba, hogy a forrásokat feléljék. Nem forrást felélő,
hanem  forrást  termelő  gazdálkodásra  van  szükség.  Ehhez  alapvetően  egy  lokálpatrióta  és
tisztességes városvezetés kell, olyan, ami nem haveri cégeket hoz helyzetbe, hanem helyi kis- és
középvállalkozásokat.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  Képviselő  urat,  hogy térjen  vissza  a  napirend  témájára.
Megjegyzi, megnézheti a megrendeléseket.

Jakab Péter: A vezetés hazai adóparadicsomokba bejegyzett cégeket hoz helyzetbe ….

Többszöri figyelmeztetést követően Polgármester úr
megvonja a szót Jakab Pétertől.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a hozzászólást.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. – 

Badány Lajos: Előzetesen megjegyzi, hogy a 2016. évi költségvetés módosítását és korrekcióját
tartalmazó javaslatot egy előterjesztésben nyújtotta be a városvezetés, véleménye szerint célszerű
lett volna külön kezelni, már csak a jobb átláthatóság kedvéért is. Látható, hogy az előző évek el
nem  végzett  feladatai,  illetve  2015.  év  maradványa  az  idei  évi  költségvetést  is  megterheli,
mintegy 11 milliárd  forinttal.  Ez  az  I.  félévi  módosítást  követően  azt  eredményezte,  hogy a
költségvetési  hiány  7,5  milliárd  forintra  emelkedett.  A városvezetést  ezt  az  alábbi  forrásból
tervezi  finanszírozni:  3  milliárdot  az  előző  évek  elmaradt  feladatit  is  tartalmazó  áthúzódó
forrásokból,  illetve  4,5  milliárd  fejlesztési  célú  hitelből.  Az előterjesztésben  lévő  előirányzat
felhasználási ütemterv szerint 1,5 milliárd forintot már lehívtak. Bár az eredeti költségvetés nem
tartalmaz hitelfelvételt, az elmúlt négy év költségvetési veszteségei világosan rámutatnak arra,
hogy a hitelfelvételi  kényszer  a  kormányzati  adósságkonszolidációt  követően is  folyamatosan
fennáll. A felhalmozási bevételeken belül rendkívül alacsony a saját bevételek aránya, amelyek a
város  önerős  fejlesztési  forrásait  jelentik,  mindössze  1,5  milliárd.  Ez  forintra  megegyezik  a
tavalyi év azonos időszakával, amelyből látható, hogy a helyi gazdaság gyakorlatilag egy helyben
topog.  A  fideszes  sikerpropaganda  ellenére  nem  számítanak  a  bevételek  növekedésével.
Fejlesztéseket  szinte  kizárólag  az  államháztartáson  belülről  jövő  32  milliárdos  támogatásból
kívánnak eszközölni, gyakorlatilag az uniós pénzek tartják életben a helyi beruházásokat. Ennek
elmaradása vagy megcsappanása súlyos problémákat fog okozni a 2018-as uniós pályázati  év
lezárását követően. Szerinte ez is segíthetné a helyi gazdaságot, de ez azt jelentené, hogy a helyi
fejlesztéseket  a  helyi  vállalkozásoknak  kellene  odaadni.  Ennek  hiányában  a  korábbi  évek
gyakorlatával  összegyűjtött,  illetve  lehívott  források  nem elegendőek  arra,  hogy hosszútávon
fejlődési  pályára  állítsák  a  miskolci  gazdaságot.  A  „városi  ünnepek”  költségvetési  soron
előirányzott összeget 18-ról 20 millióra tervezi emelni a városvezetés, illetve újabb 74 milliárd
forintot  lapátol  bele  a  már  leállított  beruházás,  a  Fűtőmű-Science  Múzeum  kihamvadó
kemencéjébe. Megerősíteni tudja csak Jakab képviselőtársa előző megjegyzését, miként az uniós
forrásokon túl, kizárólag forrásteremtő gazdálkodás megteremtésével tudják biztosítani Miskolc
hosszútávú fejlődését. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A számszaki kérdés validitását igazolja is a 74 milliárd forintos
Science-s beruházás, amit nem tudja honnan olvasott ki Képviselő úr.
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Hubay György: Megjegyzi, hogy a jelenleg rendelkezésre álló 28 milliárd forint egy történelmi
léptékű  lehetőség  a  város  fejlesztése  szempontjából.  Ezt  köszönhetik  a  Kormánynak,
Polgármester úrnak és a városvezetésnek. 
Módosító  indítvány kapcsán  a  Pereces  patak  medertisztítását  is  a  költségvetési  keretből  kell
megoldani.  Nyáron volt  egy kihelyezett  Fidesz-KDNP frakcióülés Perecesen, mégpedig azért,
mert sokan keresték meg helyi problémával. Megjegyzi, nem tudja, miért nem Pakusza képviselő
urat keresték meg, illetve miért nem lépett megfelelőképpen az ügyben. Javasolta, hogy tartsanak
egy kihelyezett frakcióülést egy rövid bejárással egybekötve. Ott az a döntés született, hogy van
néhány  olyan  fontos  dolog,  amelyre  komoly  figyelmet  kell  fordítani.  Első  lépésként  a
legfontosabb a patakmeder tisztítás és a csapadékvíz-elvezetés. Ennek kapcsán készítettek egy
összefoglalót, amelyet Polgármester úr elé terjesztettek és kérték, teremtsék meg a lehetőségét,
hogy a Fidesz-KDNP Frakció felvetése kapcsán történjenek lépések. Két héten belül az átfolyókat
kitisztítják,  esőzés kapcsán ne öntse el  a  víz  a perecesieket.  Ezen felül  a beomlott  támfalak,
rézsük,  melyek  akadályozzák  a  víz  elfolyását,  kijavításra  kerülnek.  A tél  után  következik  a
beruházás második szakasza. Az első szakasz körülbelül 3 millió forintba kerül, amelyet a 12
milliós képviselői keretből megoldhatott volna, ha lelkiismeretesen végezné a munkáját, de ezt a
városvezetés oldotta meg.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Képviselő úrnak a felszólalását és azt a munkát, amivel
összefogta a perecesi fejlesztési kérdéskört, a javaslatokat, amelyeket előterjesztett. 

Dr. Kovács László: Két  kérdéskört  vet  fel  az  előterjesztések  kapcsán.  Az egyik az  Integrált
Településfejlesztési  Program,  a  Településfejlesztési  Operatív  Program keretében  az  I.  féléves
korrekcióban megjelenő megvalósulás.  Az egyik  az  anyag 102.  oldalán  a  lyukóvölgyi  orvosi
rendelő fejlesztése címszó alatt, közel 44 millió forintos fejlesztés áll. Többször elmondták már a
költségvetések  tervezése  kapcsán,  hogy fontosnak  tartják,  hogy az  az  elv,  hogy a  problémát
helyükön kezeljék és ne máshova hozzák be. Fontos, az ott élő szociálisan rászorulók számára is,
hogy helyben biztosított  legyen az  orvosi,  felnőtt-  és  gyermek háziorvosi  és  védőnői  ellátás.
Kérdése, hogy mikorra valósulhat meg ez a fejlesztés. Másik kérdése szociális területet érinti. A
MESZEGYI Hámori  Szolgáltatási  Központjának fejlesztése  az  anyag szerint  átkerül  a  Kuruc
utcai  idősek  napi  ellátása  tételsorra.  Kérdése,  hogy mikorra  várható  ennek  a  megvalósulása,
valamint az, hogy a Bartók utcai épületnek mi lesz a további sorsa.

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -

Jakab Péter: Tegnap este érkezett egy, már sokadik sürgősségi előterjesztés, amely a miskolci
önkormányzati cégek, illetve a Holding átszervezéséről szól. Szégyenletesnek tartja, hogy ilyen
horderejű kérdéseket, amelyek több milliárd forintról döntenek, ismét – ami már tendencia – a
Közgyűlés előtt néhány órával kapja meg a Testület. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Egy forintról sem dönt a Testület.

Jakab Péter: Folytatja felszólalását. Kérdése az, hogy több milliárd forint sorsáról lehet-e ilyen
módon,  felelősen  dönteni.  Az előterjesztésnek  az  a  lényege,  hogy az  önkormányzati  cégeket
összevonják, centralizálják a Holding égisze alatt. Kérdése, hogy mi ezzel a valós cél. Az egyik
lehet,  mint minden centralizáció velejárója,  az elbocsátás,  a leépítés. A másik cél lehet,  hogy
minél  centralizáltabban,  minél  nagyobb  tételben  tudják  elrejteni  a  közpénzeket  a
választópolgárok elől. Ezt a vezetés szépen megideológizálja, hogy gyakorlatilag nincs másról
szó,  mint  európai  tendenciák  követéséről,  hogy Miskolcnak  úgy kell  működnie,  mintha  egy
gazdasági vállalkozás lenne, az előterjesztés így fogalmaz. 
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Idézettel  zárja felszólalását.  "Üzletember vagyok, a cégem a Magyar Köztársaság." Ezt Kóka
János mondta, Gyurcsány Ferenc szélsőliberális SZDSZ-es minisztere. Magyarságra ugyanolyan
gazdasági vállalkozásra tekintett, mint most Kriza Ákos tekint Miskolcra. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatja Képviselő urat, hogy nem tett olyan kijelentést, mint
Kóka János. Miskolc polgármestere, közszolga és Miskolcot szolgálja. Megismétli, egy forintról
sem döntenek ebben az előterjesztésben. Látszik,  Képviselő úr az összes felszólalásában az a
szakmai háttér, amit igénybe vesz az előkészülés során.

Pakusza Zoltán: Érezte, hogy a „Habonyi-kommunikáció” át fogja ütni a vezetés falát is. Örül
annak, hogy Hubay képviselő úr ilyen lendületesen felszólal. Megjegyzi, nem Berekalja, hanem
Bertalan utcáról beszélt. Ha már más körzetében kutakodik, akkor azt tegye pontosan. Megjegyzi
a  hazug  embert  hamarabb  utolérik,  mint  a  sánta  kutyát.  Jó  kérdés  az,  hogy  meddig  lehet
süllyedni.  Eddigi  politikai  pályafutása  alatt  soha  és  ez  után  sem  fog  olyat  mondani
képviselőtársára,  ami  nem  igaz.  Lehet  egy  képviselő  munkáját  kritizálni,  lehet  benne
hiányosságokat találni, de olyat állítani, ami tételesen nem igaz, az nagyon erős. Azt mondták,
hogy nem adott le fejlesztési terveket. 2016-ra vonatkozó fejlesztési tervek nála is vannak, amiből
idéz,  hogy Pereces településrész egyik legfontosabb problémája felszíni csapadékvíz-elvezetés
megoldatlansága már évtizedek óta. Ennek érdekében még az előző ciklusban kezdeményezte a
terület  egészére vonatkozó csapadékvíz-elvezetés  tervének készítését,  ami  az idei  évben el  is
készült. Pfliegler alpolgármester úrral már egyeztettek a kérdés megoldásában, többször is volt
nála  a  témában,  tehát  a  tanulmányterv,  az  elkészült.  A frakció  pedig  2016  nyarán  tartotta
kihelyezett frakcióülését Perecesen. Jó lett volna, ha a városvezetés egyeztet vele. Köszöni, hogy
Hubay úr beosztja a képviselői fejlesztési alapját, de ne tegye. Elmondja azt is, ez év májusában
jelezte, sok a kátyú Perecesen, de azt a választ kapta, a rendelkezésre álló keretösszeg kimerült.
Miközben arról beszélnek, fejlődik a gazdaság.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Emlékei szerint Hubay György nem Pereces-patak rendezésével
kapcsolatos  koncepciót  kért  számon,  hanem  Pereces  városrész  fejlesztésével  kapcsolatos
koncepciót.  Schweickhardt  úr  tájékoztató  levelében  nem  az  szerepelt,  hogy  leállnak  a
kátyúzással, hanem az, hogy az egyik szakasza lezárult a kátyúzásnak, a következő szakasznak
pedig a közbeszerzési eljárása folyamatban van. Amit Képviselő úr az imént az igazmondásáról
mondott, annak körülbelül a fele sem igaz.

Dr. Tompa Sándor: Amikor a Közgyűlést figyelő miskolciak az önkormányzat költségvetéséről
szóló vitát hallgatják, hallhatják, hogy a Polgármester megpróbálja abba az irányba terelni a vitát,
hogy a számokon átszalad. Miközben a vezetés azt állítja, a város nagyon sokat fejlődött, az nem
érzékelhető, hogy itt jó élni érzés van. Ha valaki Zalaegerszegről figyeli a mikom.hu-t, akkor azt
látja, jó ide eljönni pár napra, de itt élni nem lehet, nincsenek munkahelyek, olyan szolgáltatások,
ami  miatt  vonzaná a  város  az  ide  települőket.  Tételesen  nézve  az  anyagot,  nem talált  olyan
sorokat, amelyek arra utalnának, hogy a népszavazási újsághirdetéseket miből finanszírozta Kriza
Ákos az elmúlt napokban. Ahhoz nem volt bátorsága a Polgármesternek, hogy kérje a Közgyűlés
felhatalmazását  ahhoz,  hogy  egy  érvénytelen  népszavazáshoz  asszisztáljon,  városi  pénzeket
költsön el. De ahhoz sem volt bátorsága, hogy bevallja, megbuktak a népszavazáson. Szeretnék
megtudni, hogy mindez mennyibe került a városnak, a miskolci adófizetőknek. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A felszólalás egyik vetületére tér ki válaszában. Felmerült, hogy
mennyire szeretnek vagy nem szeretnek Miskolcra jönni. Készült egy felmérés, megtalálható az
orientpress.hu-n,  amin  a  következő vélemények  szerepelnek,  2014-ben a  válaszadó vendégek
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27%-a  tartotta  kimagaslóan  jónak  miskolci  szolgáltatások  ár-szolgáltatások  arányát,  mára  ez
34%. A cikk azt írja, egyszerűen jó Miskolcra jönni, azért szeretnek idejönni az emberek. A város
biztonságos,  tiszta,  rendezett  családi  desztináció,  amely magas  minőségű szolgáltatásokkal  és
kiváló családi programokkal várja az ide érkezőket. Ez azoknak a véleménye, akik Miskolcra
érkeznek. Mindezt 2010 előtt nem mondhatták el az ideérkezők.

Dr.  Tompa  Sándor: Felszólalásában  elmondja,  nem  erről  beszélt,  hanem  arról,  hogy  a
miskolciak  vajon  élhetőnek  találják-e,  azaz  munkahelyet,  megélhetést  találnak-e,  jó
szolgáltatásokat találnak-e a gyerekeiknek, az idősöknek. Azt érti, hogy az orientpress ezt írja az
ide látogatók véleményeként, de Polgármester úrnak azért kell felelnie, hogy a miskolciak is jól
érzik-e magukat. A válasz nem, jelentős számban nem. Az orientpressnek a miskolciakat is meg
kellene kérdeznie, hogy ezekről a kérdésekről mi a véleményük. Akkor talán egálban lennének.
Polgármester úr ne vezessen félre senkit olyan számokkal, amelyek nem a miskolciak szájából
hangzottak el.
A sürgősségi 4. napirendi előterjesztés miatt kért szót, amiről „A kis gömböc” című mese jutott
eszébe: a Kriza-Szélyes-Pálffy triumvirátus elindult, mint egy kis gömböc, bekapott már néhány
dolgot, de szeretne újabb falatokat találni. Kérdése, hogy mi van a Mikommal, a MIVÍZ-zel, az
MVK-val,  ezeket  mikor  fogják  benyelni  annak  érdekében,  hogy kézben tartsanak Miskolcon
mindent. Az orientpress is azt írja, hogy minden rendben van a városban. Nehogy előforduljon,
hogy olyan cikk jelenik meg valahol, ami ezt cáfolja. Megjegyzi, a miskolciak azt mondják, hogy
nincs minden rendben a városban.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, nem nagy művészet találni az interneten
olyan cikket, amiben a miskolciak mondják el a véleményüket a városról. Azt javasolta Képviselő
úrnak,  beszéljen  a  miskolciakkal,  kérdezze  meg,  jobb-e  most  itt  élni,  mint  a  szocialista
városvezetés idején. Amióta kikerült a kezükből a város vezetése, azóta fejlődik a város.

Dr. Simon Gábor: Korábbi felszólalásában pont arról beszélt, hogy sok miskolcit nem tudnak
megkérdezni, mert nem itt laknak. Két év alatt 4500 miskolci lakcímkártya szerint elköltözött a
városból, és tudható, hogy sokaknak még ide szól a lakcímkártyájuk, de nem itt laknak. 
A cégek összevonásáról szeretett volna szólni. Úgy gondolja, hogy ez az előterjesztés az európai
gondolkodásmódba nem fér bele. Egy 3 millió forintos Kft. esetében is garanciális szabály, hogy
azok,  akik  döntenek  a  cég  életében,  egy  taggyűlési  meghívót  legalább  15  nappal  korábban
megkapják, és azokat a mellékleteket, előterjesztéseket, amikre a döntést kell alapozni. A Ptk.
előírja  mindezt.  Ezzel  szemben  tegnap  este  kiküldenek  egy  előterjesztést,  hogy  hat
önkormányzati céget össze akarnak vonni. Megjegyzi, hogyha már Európáról van szó, egy ilyen
jellegű cég összevonás,  átalakítás kapcsán voltak hagyományaik: mielőtt  a Közgyűlés látta,  a
városi magisztrátus megtárgyalta, amelyben az akkori ellenzék is megfelelő szinten képviseltette
magát. Megvitatták, majd utána megkapták időben a képviselők és lehetett erről felelős döntést
hozni. Nem úgy, mint most. Mi az üzenete ennek? Egy mondatot talált erre az előterjesztésben,
ágazati  típusú  összevonás,  üdvözítő.  Kérdés,  hogy  melyik  ágazatról  beszélnek?  A Miskolc
Holdingba bevonni  a szennyvíz csatornákkal foglalkozó MiViKö-t,  nem tartja egy ágazatnak.
Tehát ha ágazati logikáról akarnak beszélni,  ez csapnivaló előterjesztés, nem támogatható.  Le
kellene venni napirendről,  rendesen meg kellene beszélniük, bizottságnak megtárgyalni és ezt
követően a Közgyűlés elé terjeszteni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Korábban az volt a hagyomány, hogy 1000 cége volt a városnak,
a finanszírozás ment mindenfelé és folyt el a különböző cégeken keresztül. Nem volt egységes
cégirányítási  koncepció.  Nyugat-európai  mintánál  maradva,  Németországban is  egy cége  van
minden városnak, amibe a szemétszállítástól a közlekedésen át a vízszolgáltatásig minden egyben
van.
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Pakusza Zoltán: Úgy gondolja a vezetés már megint félre beszél. A vele kapcsolatos állításokat
cáfolja, felsorolja, hogy milyen fejlesztési javaslatokat tett a tavalyi évben. Ezek szerint leírta,
hogy fontos lenne Perecest Észak-Kiliánnal összekötő kerékpárút kiépítése, a Tátra és Torontáli
utcák között elbontott játszótér pótlása, melyet úgy bontottak el, hogy nem tájékoztatták, mint a
terület  képviselőjét.  Parkolóbővítésről is  írt  a  Bertalan utca 30.  számnál.  Mindenki tudja,  aki
ismeri a körzetet, hogy nemcsak Perecesre, hanem Bulgárföld, Kilián és Torontál, Tátra utcák
hozzá tartozó részére is nyújtott be fejlesztési elképzeléseket. Hangsúlyozza, a városvezetés hat
módosító indítványát szavazta le a költségvetés kapcsán, az idei évi költségvetés tárgyalásánál.
Az  előző  ciklusban  hat,  kiemelten  fejlesztendő  akcióterületet  jelölt  ki  a  vezetés,  amelyben
Pereces nincs benne. Az, hogy ki tesz ennek a területnek a fejlesztéséért, úgy véli, óvatosabban
kellene fogalmazni. Az ITS-ből is látszik, hogy Perecest a városvezetés hagyta ki. A Vadász úti
Tagóvoda körüli balesetveszélyes járda bekerült a költségvetésbe a módosítás során. Megjegyzi,
ehhez is kellett a küzdelem, már áprilisban jelezte a problémát. Válaszként kapta, hogy a város
által felmért körülbelüli 11 millió forintot a képviselői alapjából finanszírozza. Ezek után több
szervnek is írt levelet.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Felhívja  Képviselő  úr  figyelmét,  hogy  lejárt  a  felszólalási
időkerete.

Pakusza Zoltán: Befejezésként elmondja, ezek után az illetékes szervek szólhattak a vezetésnek,
hogy ez az ő feladatuk. Mindenesetre köszöni, hogy bekerült a költségvetésbe.

Hubay György: Javasolja Képviselő úrnak, hogy nyugodjon meg. Az utóbbi időben elég sokat
járt Perecesen és felteszi Pakusza képviselő úrnak a kérdést, hogy miért a városvezetést, majd őt
keresték  meg  levélben,  telefonon  a  problémákkal.  A Frakciónak,  illetve  Polgármester  úrnak
kellett közbelépni, hogy valami történjen. Hangsúlyozza, Pakusza mutogathat mindenféle tervet,
elképzelést,  de  a  perecesiek  mégis  őket  keresték  meg,  hogy  mire  lenne  szükségük.  Kéri
Képviselő urat végezze úgy a munkáját, ahogy egy képviselőhöz illik.

Katona  Ferenc: Csak  jókat  tud  mondani  a  költségvetés  kapcsán  választókerületét  érintően.
Apróságnak tűnhet, de a közérzetet mindenképpen javító munkálatokról van szó. Egyik a Bajcsy-
Zsilinszky utcában jelenleg folyó zöldsáv rekonstrukciója, amelynek keretében 31 elöregedett és
veszélyessé  vált  fa  kivágására  kerül  sor.  Megnyugtatja  az  ott  lakókat,  hogy pótlásuk  az  ősz
folyamán megtörténik. A Selyemréten több száz méter hosszúságban járdaépítés-felújítás folyik,
ezen felül kutyafuttatót is építtetett. 
Egy sürgősségi előterjesztés a város vagyonáról és vagyongazdálkodásról szól, amelynek része,
hogy a Víkend telep utcánál lévő két vállalkozás a telephelyét szeretné bővíteni azzal, hogy 700-
800 m2 területet vásárolna az önkormányzattól. Ez is bizonyítja a vállalkozások életképességét. 

Soós Attila: Számos kritika elhangzott az ellenzéki képviselőktől. Megjegyzi, javaslatot megint
nem  hallottak.  Simon  képviselőnek  az  elvándorlás  kapcsán  utal  Gyurcsány  Ferenc  egykori
miniszterelnök  szavaira,  „akinek  nem  tetszik,  el  lehet  menni”.  Tehát  az  egész  elvándorlási
folyamatot  ő  indította  el  az  országban.  Abban a  frakcióban Simon  úr  is  benne ült,  ahogy a
városvezetésében  is  akkor,  amikor  mindez  eljutott  odáig,  hogy 2010  őszére  az  egész  várost
szétdúlták, mert pánikban kezdtek el kátyúzni és aszfaltozni, hátha ezzel megnyerik a választást.
Nem lehet rossz ebben a városban élni, ha olyan mentalitással is itt  lehet maradni, mint ami
Simon  és  Tompa  képviselőkre  jellemző.  Kijelenthető,  hogy  Simon  képviselő  úr  nem  ért  a
költségvetés tervezéshez, fogalma sincs mit jelent, ha valami egyensúlyban van. Jelen vezetés
úgy gondolja, hogy a miskolciak döntenek sok mindenben. Kérdése, hogy a szocialisták tudják-e,
hogy  annak  idején  Káli  Sándor,  vagy  bármelyik  alpolgármester  hányszor  válaszolt  az  őket
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megkereső  levelekre.  És  megnézhetik,  most  ez  hogyan  történik.  Fogalmuk  sincs  az  egészről
Tompa úréknak, akik befejezhetik ezt a mocskolódást.
Az, hogy Pereces elhanyagolt és annak érzik az ott lakók, azt gondolják, hogy a képviselő ezt
magának köszönheti. Pakusza úr jól fogalmazott, úgy látszik, hogy bekerült a költségvetésbe a
Vadász úti  Tagóvoda, de ehhez sincs semmi köze.  Kérdése,  hogy biztos azzal kell  kezdeni a
kritizálást, hogy kerékpárút kell Perecesre, ennyire jól áll Pereces. Nem vitatja, hogy az is kell, de
Képviselő  úr  annyi  mindent  nem oldott  meg  ott.  Nem érti,  miért  csodálkozik  azon,  hogy a
városvezetésnek kézbe kell, hogy vegye ezt a dolgot.

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -

Jakab Péter: Hubay képviselőnek válaszul  elmondja,  elhiszi,  hogy nagyon szeret  Perecesen
sétálni, sokan vannak ezzel így. Nyilván ennek köszönhető, hogy az ő választókörzetéből, például
a  Ruzsini  utcai  lakók  őt  keresik  meg  problémáikkal,  óriási  közbiztonsági  bajok  vannak,
közegészségügyi problémák vannak, a gyerekekre az épületek majd rájuk szakadnak, a szennyvíz
mindenfelé folyik és eltűnnek a környező kertekből a dolgok. Tehát elhiszi, hogy jobb Perecesen
sétálni, mint a Ruzsini utcán, ami közbiztonságilag veszélyesebb terület.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. – 

Dr. Simon Gábor: Nem tudja abba a mélységbe követni Soós Attilát, ahová belavírozta magát az
elmúlt időszakban. Azt gondolja, hogy ez a primitívségnek már olyan foka, ahova nem érdemes
vele együtt tartani. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A sértegetéstől  eddig  mentesült  a  Közgyűlés,  ilyen  szintű
kifejezést nem engedhetnek meg maguknak. A Közgyűlés nevében kikéri azt, hogy bármelyik
tagját sértegesse. Kéri Képviselő urat, hogy ilyen szavakat ne vegyen a szájára. 

Dr. Simon Gábor: Korrigál, a primitív szót visszavonja. Annyit leszögez, ilyen mélységbe nem
követi.  Két  dologról  volt  szó,  két  dologra  próbált  reagálni  Soós  úr  a  gondolataiból.  Az
elvándorlás kapcsán mondta, hogy két év alatt 4500 fő hagyta el a várost. Erre a kormányzó
pártszövetség frakcióvezetőjének az a válasza, hogy Gyurcsány Ferenc 2007-ben mondott egy
mondatot. Azt is tudhatják, ezt egy bankárnak, Csányi Sándornak mondta, mert akkor arról volt
szó, hogy Csányi Sándor külföldre akarta vinni a cégeket, és azt mondta neki, hogy el lehet vinni
a cégeket. Ezeket a mondatokat elferdíteni … A kérdés az volt, azt vetette fel, hogy mondják
meg, miért mennek el a miskolciak, ha ennyire minden rendben van. Erre a vezetés nem tudott
válaszolni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Akkor már az is kiderült a felszólalásból, hogy Csányi Sándor
vitte el a miskolciakat. 
Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a vitát lezárja.
A vitában felmerült kérdések megválaszolására megadja a szót Dr. Kiss János alpolgármester
úrnak.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Időről  időre  végigjárják  ezeket  a  stációkat  a  költségvetési
vitában, amint ma is. A baloldal kritikáit hallgatta a költségvetési korrekcióval kapcsolatban, a
Blöff című film jutott eszébe. Mert amikor már egy politikai vitában kifogynak az érvekből, csak
a  blöff  marad.  Az érdemi  kritikákból  már réges-rég  kifogyott  a  baloldal.  Egyre  csak azok a
kritikák  ismétlődnek,  amiket  a  vezetés  sorra  megválaszol.  Számba veszi,  hogy mik voltak  a
baloldali kritikák. Az egyik onnan adódik, hogy szeretik csak félig elolvasni az előterjesztéseket.
Amennyiben Simon Gábor rendesen elolvasta volna az anyagot, akkor nem azokat a számokat
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idézte volna, amikkel hiányt próbál bemutatni a város költségvetésében. A 17-ik oldal pedig már
mutatja,  hogy bevétel  70 milliárd 29 millió  forint  és ennyi  a  kiadás  is,  azaz a  költségvetési
mérleg tökéletesen egyensúlyban van. A szocialistákra a félmunka akkor is jellemző volt, amikor
a  város  költségvetéséért  és  pénzügyeiért  ők  feleltek,  ami  abban  valósult  meg,  hogy a  hitelt
sikerült felvenni, de már visszafizetni nem. Most már a hitel ellen vannak, óvva intenek tőle. A
baloldal  a  költségvetési  vitába is  belecsempészte a vasárnapi népszavazást  is.  Tompa Sándor
szerint 1000 migránsnak Miskolcon bőven van helye. Megjegyzi, ha mindenki csak egy embert
hoz magával, az is már 2000 migráns, ellátásuk több száz euró havonta. Ha úgy alakulna, ahogy
a baloldal gondolja, akkor a költségvetésen az havi szinten 240 millió forint lyukat ütne, éves
szinten  3  milliárd  forintot,  ami  csak  a  zsebpénzük.  Nem beszéltek  akkor  még  a  szállás,  az
egészségügyi  ellátás  és  az  oktatás  biztosításáról.  A miskolci  baloldal  nagy csendben  volt  a
kampány során, amikor a migránsok miskolci telepítésének városi forrásaira kerülhetett volna
szó. Arról  se akartak sokáig beszélni,  hogy hol gondolnák a migránsok elszállásolását.  Majd
előálltak azzal, hogy van a városban üres lakás bőven, közte az avasi lakótelep fészekrakók által
elhagyottak. Dr. Simon Gábor arról is beszélt, hogy óriási baj van, mert az elmúlt két évben 4500
miskolci  elhagyta  Miskolcot,  és  hogy  nem  kíván  bizonyos  mélységekbe  süllyedni,  mert  a
politikai vitakultúrája ezt nem engedi meg. Hangsúlyozza, ez hazugság. Az igaz, hogy minden
idők legnagyobb lakosságvesztése a szocialisták városvezetése ideje alatt  volt  Miskolcon. Az
utolsó évben, 200 fő volt Miskolc elvándorlási vesztesége, ez is sok, de ez az igazság, nem az,
amit Simon Gábor frakcióvezető mondott.  A Holding cégeinek összevonásának lényegét sem
értette  meg az  ellenzék.  A folyamatok abban az  irányba hatnak,  hogy a  város  gazdálkodása
javuljon, a gazdálkodási hatékonyság jobb legyen. Egyre több olyan forrást állíthat elő a város,
amit  a költségvetésbe be tud vonni.  Azt  az elvárást  támasztja a  vezetés a város vállalataival
szemben, hogy üzleti modellek mentén működjenek, azt szeretnék, ha azok a jövedelmek, amiket
ezek a vállalatok megtermelnek, a város céljait szolgálják, hogy Miskolc vonzó város legyen. A
világ megváltozott,  ahogy az önkormányzatok szerepe is.  Korábban alapvetően közigazgatási
feladati  voltak,  bürokratikus  alapon  működtek,  a  működést  finanszírozta  az  állam,  egy
viszonylagos  és  kényelmes  nyugalomban  voltak.  Mindez  nem  igazi  támasza  egy  hatékony
fejlődésnek. Mindez indokolja az átalakítást. Átalakult a finanszírozás, az oktatási intézmények,
egészségügy, így újra kell értelmezni az irányítási rendszereket, az új feladatkör a kultúra és a
gazdaság területén vár el hatékonyabb teljesítményt, ehhez kell igazítani a vállalatot. A város
költségvetési folyamatai helyesek, a város pénzügyi egyensúlya stabil. Még vár rájuk egy hosszú
konszolidációs folyamat, de ledolgozták azokat a terheket, amiket örökségül kaptak, és innentől
kezdve fejlődhet a város.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A Miskolc  városfejlesztéséhez  és  városüzemeltetéséhez
kapcsolódó napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat.

3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, valamint
Miskolc  Megyei  Jogú Város Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.  6.)
önkormányzati rendelet módosítására

10. napirend: Javaslat a vis maior támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára

11. napirend: Javaslat  a  Területfejlesztési  Operatív Program (TOP) keretében benyújtott
támogatási  kérelmekről  szóló  tájékoztatás  elfogadására,  a  LIFE
Környezetvédelmi  Integrált  Projekt  projektben  történő  részvételre,  a
halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott polgármesteri döntések
utólagos jóváhagyására
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  az  előterjesztéseket  véleményező  bizottságok
álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi,  Ügyrendi  és  Közbiztonsági  Bizottság: a  Meghívó  szerinti  3.  napirendi

előterjesztést tárgyalta és egyhangúlag támogatta annak elfogadását.
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: a  Meghívó  szerinti  3.  napirendi

előterjesztést tárgyalta és többségében támogatta annak elfogadását, míg a 10. napirendi
előterjesztés  elfogadását  egyhangúlag  támogatta.  A  11.  napirendi  előterjesztéssel
kapcsolatos I. és II. határozati javaslatot egyhangúlag, a III. és IV. határozati javaslatot
többségében támogatta. 

• Pénzügyi  Bizottság: a  Meghívó  szerinti  10.  napirendi  előterjesztést  tárgyalta  és
egyhangúlag támogatta annak elfogadását. A 11. napirendi előterjesztéssel kapcsolatos I.,
II.  és  IV.  határozati  javaslatot  egyhangúlag,  a  III.  határozati  javaslatot  többségében
támogatta. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A napirend felett  megnyitja a vitát.  Hozzászólásra jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -

Jakab Péter:  A TszT módosításhoz kíván hozzászólni.  Úgy véli,  abban mindenki  egyetért  a
Közgyűlési Teremben, hogy Miskolcnak szüksége van a közlekedés megújítására, szüksége van a
3-as elkerülőre, az intermodális csomópontra és az Y-hídra is. Az előterjesztés legizgalmasabb
kérdése éppen ezért az, amire a dokumentumból nem kaphattak választ, hogy mi lesz az Y-híd
sorsa. 2012-ben született  erről egy kormánydöntés,  elkészültek a tervek, a hatástanulmányok.
2015-ben Miskolcra látogatott Orbán Viktor miniszterelnök úr és a Modern Városok Program
keretében  bejelentette,  hogy  az  önkormányzat  és  a  Kormány  megállapodik  egymással  a
beruházás megvalósításáról.  Idei  év nyarán azonban született  egy kormányhatározat,  amely a
2022-ig megvalósítandó fejlesztések között nem szerepelteti az Y-híd beruházást. Tudni szeretné,
ahogy a miskolciak is, hogy mi van a háttérben. Miért nem sikerült Miniszterelnök úr ígéretéhez
híven megállapodni az önkormányzatnak a Kormánnyal.  Tudja, hogy az Y-híd sokba kerül, a
nagy bejelentés pedig ingyen van. Jó lenne azonban, ha a nagy bejelentéseket a jövőben már
tettek is követnék. Ami most történik az az, hogy a Településrendezési Tervet módosítják, ami
egy szükséges dolog, de alapvetően egy látszattevékenység, mintha történne valami előrelépés.
Ettől  még  a  tény tény marad,  hogy jelenleg  a  Kormány egyetlen  forinttal  sem támogatja  a
beruházást. Kérdezi, hogy miért nem támogatja, mikor fogja támogatni és mikor valósul meg az
Y-híd. Ezekre szeretnének egy újabb ígéretet hallani.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. – 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő,
a vitát lezárja.
Jakab képviselőnek válaszul elmondja,  hogy az igaz,  jól  mondta,  a nagy bejelentések ingyen
vannak, de a nagy hazugságok is. Javasolja, hogy vegye elő Jakab úr a Modern Városok Program
keretében előírt megállapodást és olvassa el. Orbán Viktor egy dolgot jelentett be, azt, hogy az
intermodális csomópont fejlesztéséről valószínűleg meg fognak állapodni. Ha kéri Képviselő úr,
megmutatja az aláírt megállapodást. Az Y-híd kapcsán kifejti, hogy a városnak körülbelül 50 éve
problémája az Y-híd hiánya. Eddig – tudomása szerint – ő volt az egyedüli politikus Miskolcon,
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aki ennek a problematikának a megvalósítását, mint kérdést, feltette 2006-ban. Azóta egyetlen
képviselőtársától sem hallotta az ellenzékből, hogy ezt, saját, maguk által gerjesztett és felmért
problémát emelnék be a város megoldandó kérdéseibe.  Csak a jelen vezetés által kidolgozott
városfejlesztési tervek részeként tudják említeni. Megerősíti, hogy Orbán Viktor nem ígért Y-híd
beruházást  Miskolcnak.  Hangsúlyozza,  ennek  ellenére  megvalósul  az  Y-híd  beruházása,  az
intermodális  csomóponttal  együtt.  Ennek a komplex fejlesztésnek az értéke közel 30 milliárd
forint,  egy  ekkora  horderejű  döntés  pedig  nem egy-két  napos  előkészületet  igényel.  Amióta
tisztán  fideszes  városvezetése  van  Miskolcnak,  azóta  kezdődtek  a  szakmai  munkák,  melyek
mindezt előkészítették, mindegyiknek van kiviteli terve, Y-híd, intermodális csomópont, 3-as út
kiváltása. Az önkormányzatnál 2010. óta kezdődtek el a tervezési folyamatok, azóta kezdődött a
finanszírozási oldal rendezése is.

Megkéri  Pfliegler  Péter  alpolgármester  urat,  hogy a  kiemelt  TOP projektekkel  kapcsolatosan
adjon tájékoztatást.

Pfliegler Péter alpolgármester: Újabb, kilenc darab támogatási kérelmet nyújtottak be a TOP
keretében 2016. szeptember 15-ig. Röviden összefoglalva, önkormányzati  épületek energetikai
korszerűsítésére kerül sor 1,459 milliárd forint értékben, ami öt épületet érint. Naperőmű telep
létesítése a Bogáncs utcai rekultivált hulladéklerakó területén, amely fél milliárd forintot érint.
Kulturális és közösségi terek infrastrukturális fejlesztése és helyi közösségszervezés, civilekkel
együttműködve,  1,9  milliárd  forint,  ami  az  Avas  és  a  Diósgyőr  városrészét  érinti.  Helyi
gazdaságfejlesztésben közétkeztetéshez kapcsolódó konyhafelújításra 0,4 milliárd forint értékben.
Összeadva  mindezt  szeptember  15-ig  100%-os  támogatási  intenzitással  újabb  4,2  milliárd
forintos fejlesztés valósulhat meg Miskolcon a Területfejlesztési Operatív Program keretében. A
fejlesztések a teljes város lakosságát érintik és szolgálják.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a kiegészítést.
A  Miskolc  város  humánfejlesztésével  kapcsolatos  előterjesztések  tárgyalásával  folytatják
munkájukat.

4. napirend: Javaslat közterületek elnevezésére

5. napirend: Javaslat  a  Miskolci  Közintézmény-működtető  Központ  alapító  okiratának
módosítására és az egységes szerkezetű alapító okiratának jóváhagyására

7. napirend: Javaslat  egyes  önkormányzati  ingatlanok  térítésmentes  állami  tulajdonba,
valamint civil szervezetek részére használatba adására

9. napirend: Javaslat sportcélú ingatlanértékesítéssel kapcsolatos döntés meghozatalára

Sürgősségi 5. napirend: Javaslat  sportcélú  ingatlanfejlesztésre  benyújtott  pályázathoz
szükséges  hozzájárulás,  önerő biztosítására vonatkozó nyilatkozat
kiadására

Sürgősségi 6. napirend: Javaslat a Miskolcért, a szabadságért '56 kitüntető díj alapításáról
és  adományozásának  szabályairól  szóló  önkormányzati  rendelet
megalkotásáról

Sürgősségi 7. napirend: Javaslat  a DVTK Stadionban található sporttörténeti szempontból
jelentős  emléktárgyak  megőrzésével  kapcsolatos  döntések
meghozatalára
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Sürgősségi 8. napirend: Javaslat a „Természet és kultúra” – „Miskolc – Nagykapos – Kassa
kulturális együttműködésének erősítése”  című projekt pályázatának
benyújtására 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti  4. és 9. napirendekhez módosító indítványt
nyújtott be.
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi,  Ügyrendi  és  Közbiztonsági  Bizottság: a  Meghívó  szerinti  4.  napirendi

előterjesztést tárgyalta és támogatta az elfogadását.
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: a  Meghívó  szerinti  4.,  7.  napirendi

előterjesztést egyhangúlag támogatta, a 9. napirendi előterjesztés elfogadását többségében
támogatta. 

• Pénzügyi Bizottság: a Meghívó szerinti 5., 7. és 9. napirendi előterjesztéseket tárgyalta,
azok elfogadását egyhangúlag támogatta. 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a Meghívó szerinti 4.,
5. napirendi előterjesztéseket tárgyalta, azok elfogadását egyhangúlag támogatta.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A napirend felett  megnyitja a vitát.  Hozzászólásra jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászóló:

Deák-Bárdos Mihály: A Meghívó szerinti 9. napirendi ponthoz benyújtott előterjesztői módosító
indítványhoz kíván hozzászólni. Tavalyi év elején szembesültek a birkózók azzal, hogy jelenleg a
stadionban található edzőteremből el  kell  költözniük az átépítés,  rekonstrukció miatt.  Rögtön
felvették  a  kapcsolatot  az  érintettekkel,  hogy  találjanak  mindenki  számára  megnyugtató
megoldást.  Hosszas  megbeszélés-  és  tárgyalássorozat  kezdődött,  amely  végére,  a  múlthét
csütörtökön  pont  került.  Megszületett  egy  elvi  megállapodás,  amely  szerint  a  stadion
rekonstrukciós projekt részeként, reményeik szerint egy modern, minden igényt kielégítő terem
épül Diósgyőrben. A birkózók nevében megköszöni Polgármester úrnak és a városvezetésnek a
probléma megoldásában nyújtott segítséget, melynek a részeként kerülhetett a képviselők elé a
módosító  indítvány.  Kéri  képviselőtársait  ahhoz,  hogy  a  104  éves  diósgyőri  birkózás  a
hagyományaihoz  és  eredményeihez  méltó  új  otthonra  lelhessen,  támogassák  a  módosító
indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Képviselő úrnak a hozzászólást.
Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja.

Bejelenti, hogy a 6. sürgősségi napirendről történő szavazás következik.

6. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolcért, a szabadságért ’56 kitüntető díj alapításáról
és  adományozásának  szabályairól  szóló  önkormányzati  rendelet
megalkotásáról

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük.
A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.
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A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett megalkotta a  22/2016.  önkormányzati
rendeletét a Miskolcért, a szabadságért ’56 kitüntető díj
alapításáról és adományozásának szabályairól.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A Miskolc város közbiztonságával kapcsolatos előterjesztések
tárgyalásával folytatják munkájukat.

2. napirend: Javaslat  a  közterületek  rendjéről  szóló  13/1998.  (III.30.)  önkormányzati
rendelet módosítására

8. napirend: Javaslat  a  Bagolyvár  elnevezésű  ingatlan  egy  helyiségére  vonatkozóan
használó kijelöléséről

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri  az  előterjesztéseket  véleményező  bizottságok
álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi,  Ügyrendi  és  Közbiztonsági  Bizottság: a  Meghívó  szerinti  2.  napirendi

előterjesztést tárgyalta és támogatta annak elfogadását.
• Városgazdálkodási és -üzemeltetési  Bizottság: a Meghívó szerinti  2. és 8. napirendi

előterjesztések elfogadását egyhangúlag támogatta.
• Pénzügyi  Bizottság: a  Meghívó  szerinti  8.  napirendi  előterjesztést  tárgyalta  és

egyhangúlag támogatta annak elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A napirend felett  megnyitja a vitát.  Megállapítja,  hogy nincs
hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja.

A  zárt  ülésre  felvett  napirendi  előterjesztések  tárgyalásával  folytatják  munkájukat,  ennek
megfelelően zárt ülést rendel el.
Megkéri a vendégeket, a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel,
a Közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót a felszólalásra jelentkező képviselőknek.

Hozzászólók: 

Soós Attila: Van egy olyan közérdekű téma a városban, ami közel egy éve borzolja a kedélyeket.
Úgy gondolja,  hogy ez  ügyben  mindenképpen  szükséges  szólni  és  megnyugtató  megoldásra
kellene jutni. Különösen úgy, hogy a kérdés érintettje nem hajlandó semmilyen realitás érzésről
tanúbizonyságot tenni. Sőt, bíróságra jár az ügyben. Jakab Péterhez szól, miszerint lehet, hogy a
bíróságtól várja a felmentést, ugyanakkor ezt a nyugdíjasoktól kellene kérnie. Függetlenül attól,
hogy a bíróságnak mi  a  véleménye,  felhívja  a miskolciak figyelmét,  hogy a miskolci  Jobbik
elnöke 2015. október 20-án szó szerint azt mondta sajtótájékoztatón, hogy „a Fidesz-KDNP a
nyugdíjasoknak szervezett ingyen bulikkal foglalkozik, a nyugdíjasokat Fásy Ádámmal, meg évi
10 ezer forinttal akarja megvásárolni a Salkaházi programon keresztül”. A megvásárolhatósággal
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megvádolt  nyugdíjasok  joggal  háborodtak  fel  ezen  az  alpári  stíluson,  amit  a  jobbikos
képviselőtársa képvisel. A nyugdíjasok bocsánatkérést követelnek a mai napig. Megerősíti, hogy
a Fidesz-KDNP képviselői egyetértenek a miskolci nyugdíjasok felháborodásával. Elfogadják a
bíróság álláspontját,  de ezzel  együtt  azt  gondolják,  hogy minden józan értékrendű magyar  és
miskolci  pontosan  tudja,  hogy  az  idézett  mondatok  azt  jelentik,  hogy  Jakab  képviselő  úr
megvásárolhatósággal vádolta meg a miskolci nyugdíjasokat. Még fennáll a helyzet, hogy őket
továbbra is lebecsüli, lenézi. Továbbra is azt gondolják, hogy most már végre kérjen bocsánatot
azoktól, akiket ingyen bulizással és megvásárolhatósággal vádolt meg. 

Molnár Péter: Fontos dologról tesz véleménynyilvánítást a KDNP frakció nevében. A vasárnapi
országos népszavazás kapcsán részben Polgármester úr állításait erősíti meg. Meglátásuk szerint
2016. október 2-án olyan népszavazás zajlott le, ami korábban soha. Egy kérdéssel kapcsolatban
ilyen elsöprő egyetértés, többség népszavazáson még nem volt Magyarországon. Miskolcon is
elsöprő fölényben voltak azok a Magyarország jövőjéről felelősen gondolkodó állampolgárok,
akik részt vettek a népszavazáson és véleményt  nyilvánítottak.  Miskolcon a szavazók 98%-a,
majdnem  50  ezer  ember  mondta  ki  egyértelműen,  nem  szeretnék,  ha  migránsok  jönnének
Magyarországra,  Miskolcra,  ahogy  azt  a  DK  szeretné.  A KDNP nevében  köszönetet  mond
mindenkinek,  hogy  részt  vett  a  népszavazáson,  ebben  a  jövő  szempontjából  nagyon  fontos
kérdésben. Tudják, érzik, hogy nemcsak a Fidesz-KDNP hívei mentek el és szavaztak nemmel,
felelősen gondolkodva a jövőről.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy máskor cizelláltabban fogalmazzon Képviselő úr. Az,
hogy a párt nevében köszönte meg mindezt, egyesekben téves képzeteket kelthet.

Fodor Zoltán: 2015 decemberében már  jelezte,  hogy a Pattantyús  utcában a  műfüves  pálya
ismételten tönkrement. A pályát nem őrzi senki, a kerítést megrongálták, de más kár is történt.
Javaslatot már tett a pálya őrzésére, illetve a pálya rendbetételére. 2016. január elején ígéretet
kapott levélben a megoldásra, hogy a 2016. évi költségvetésben szerepel majd ennek a pályának a
felújítása.  Ez  azóta  sem  történt  meg.  Ismételten  felhívja  a  figyelmet,  az  azóta  súlyosbodó
állapotra.  Elhangzott  a  mai  nap  is,  hogy  500  térfigyelő  kamera  kerül  beüzemelésre.  A
válaszlevélben is volt utalás arra, hogy az Avasi Rendőrörs, a Közterület-felügyelet és a kamerák
megvédik majd ezt. Megjegyzi, semmi nincs mindebből, csak katasztrofális állapotok. Kéri, hogy
mielőbb oldják meg a problémát, hogy a gyerekek balesetveszélyes esete elkerülhető legyen. 
2002-2010. között a városban a burkolati jelek két alkalommal lettek felfestve, míg 2010-2015.
között évente egyszer. Idén, az Avastetőn egyszer sem. Érdeklődésére a válasz az volt, hogy nincs
rá  pénz.  Kéri  Polgármester  urat,  hogy  mindenféleképpen  segítse,  hogy  a  burkolati  jelek
felfestésre kerüljenek, mert sok helyen már úgy elkoptak, hogy az már a ködös, rosszabb idő
beköszöntével fokozottan balesetveszélyes.
Tájékoztat mindenkit, hogy 12. alkalommal a MiReHuKöz-zel közösen megszervezik Miskolcon
az   elemgyűjtést.  Több,  mint  44  ezer  kg-t  gyűjtöttek  eddig  a  gyerekekkel,  értékes  jutalmak
vannak.  Minden  iskolába  eljuttatja  a  plakátokat,  és  kéri  őket,  hogy a  versenyen  továbbra  is
vegyenek részt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A felmerült kérdést a Városüzemeltetés megvizsgálja. 

Barta  Gábor: Két  témában  kíván  felszólalni.  A népszavazással  kapcsolatban  elmondja,  van
olyan MSZP-s képviselő,  aki  azt  nyilatkozta,  hogy nem akar  kigyúrt  migránsokkal  találkozni
Miskolcon. Reméli, hogy ennek a kijelentésnek vasárnap nyomatékot is adott. Azonban párttársai
éppen  ezzel  ellenkezően  nyilvánultak  meg.  A baloldalról  nyilatkoznak  betelepítésről,  mások
elhatárolódnak ettől, ez így értelmezhetetlen kommunikáció.
A  másik  témája  a  II.  Rákóczi  Ferenc  Megyei  és  Városi  Könyvtár  műszaki  állapota.  Az
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alagsorában  rendszeresen  betör  a  szennyvíz  és  a  csapadékvíz,  ami  már  a  könyvállományt  is
veszélyezteti.  Ezen  kívül  a  dolgozóknak,  a  könyvtárba  járóknak  penetráns  szagban,  rossz
körülmények között kell ott lenniük. Felhívja minderre az érintett vezetők figyelmét, és kéri a
probléma elhárítását.

Glatz Katalin: A népszavazást megelőzően Dr. Simon Gábor és Dr. Tompa Sándor képviselők
nyilatkozatai felháborították az avasi lakosokat. Simon képviselő arról nyilatkozott, hogy nincs is
kötelező betelepítési kvóta, ez csak figyelemelterelés. Arról nem nyilatkozott, hogy annak idején
miért engedték rá a lakótelepekre fészekrakók tömegeit. Simon Gábor és Tompa Sándor továbbra
is  a  miskolciak  által  elutasított  migránsok  pártján  áll.  Kéri  Dr.  Tompa  Sándort,  hogy  ne
foglalkozzon az Avason lévő üres lakásokkal. Ígéri, oda tisztességes, dolgozó magyar emberek
fognak beköltözni.

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -

Jakab Péter: Jogerős bírói ítélet született arról, hogy a Fidesz már rendszeresen hazudozik a
Jobbikos  Salkaházi  ügyben.  Tanácsolja,  hogy tartsák  tiszteletben  az  ítéletet  és  fejezzék  be  a
hazudozást.
Véget  ért  Magyarország  talán  legköltségesebb,  de  minden  bizonnyal  legkockázatosabb
népszavazása,  melynek egyetlen  tétje  volt,  és  érvénytelen  lett.  Ezzel  országosan elbuktak  15
milliárd forintot, de elvesztette Magyarország Brüsszellel szemben a tárgyalási pozícióját kvóta
ügyben.  Tudni  szeretné,  hogy Miskolc  mi  mindent  veszített  vagy veszíthet  ezzel  az  elbukott
népszavazással. Tudni szeretnék, hogy mennyibe került a városnak a rengeteg hirdetés. Kérdés,
hogy mitől kell megmenteni Miskolcot, a migránsoktól vagy a Fidesztől. A kampány során az
Orbán-kormány  miniszterei  –  Lázár  Jánostól  Seszták  Miklós  fejlesztési  miniszteren  át  –
folyamatosan azzal  fenyegették az érvénytelenül  szavazó városokat,  hogy majd  oda  fogják a
migránsokat betelepíteni. Seszták Miklós egy lakossági fórumon azt mondta, ha be kellene őket
telepíteni, akkor egy olyan helyre kellene, ahol nem volt érvényes és eredményes a népszavazás.
Megjegyzi, Miskolcon nem volt érvényes és eredményes népszavazás, az országos átlagnál is
kevesebben mentek el szavazni, és az országos átlagnál is többen szavaztak érvénytelenül. Kell-e
Miskolcnak tartania a Fidesz bosszújától? A népszavazás eredményétől függetlenül Brüsszel már
döntött 1400 migráns betelepítéséről. Kéri, hogy Polgármester úr nyilatkozzon az ügyben.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. -

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Válaszában  elmondja,  hogy  Seszták  miniszter  úr
megnyilatkozásaival  kapcsolatban  nem  kíván  véleményt  mondani,  nem  rá  vonatkozott,  sem
Miskolcra. 
Kihangsúlyozza, amíg ennek a városnak a polgármestere, addig ide migráns-betelepítés nem lesz.
Megjegyzi,  nem tűnik  úgy,  hogy  a  Jobbik  bármit  megtett  volna  azért,  hogy  a  népszavazás
érvényes legyen. Képviselő úr mostani szavai is ezt támasztják alá. 
A költségek kapcsán elmondja,  hogy a médiában megjelenő tájékoztatása,  a  törvény erejénél
fogva   ingyenes  közérdekű  közlemény  volt.  Hangsúlyozza,  nem  került  pénzbe  az
önkormányzatnak. 

Deák-Bárdos  Mihály: Választókerületében  lévő  problémára  hívja  fel  a  figyelmet.
Lyukóvölgyben  már  hónapok  óta  folyik  a  tűzcsapból  a  víz  a  72444.,  a  72428.  és  a  72206.
helyrajzi  számoknál.  Az ott  élők és a  területen telekkel  rendelkezők azt  szeretnék,  hogy egy
csapot szereljenek a tűzcsapra, amivel elzárható lenne. Ehhez kéri a Vízművek segítségét, hogy
ez a hatalmas mennyiségű víz ne vesszen kárba, szűnjön meg a probléma.
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Hubay György: Sokan kérdezték tőle, hogy mi ez a kivonulásosdi. Felvilágosította a kérdezőket,
hogy ez  Jakab Péter  egyszemélyes  akciója  volt.  Jakab úr  úgy nyilatkozott  korábban,  hogy a
Fidesz-KDNP  megvásárolja  a  nyugdíjasokat.  Erre  ők  természetesen  felháborodtak,  hiszen
becsülettel, tisztességgel ledolgoztak egy életet a városért. Egyértelmű volt, hogy a városvezetés
kiáll mellettük, megvédik őket Képviselő úrral szemben. Jakab úr pedig nem kér továbbra sem
bocsánatot, ezért továbbra is kivonulnak a teremből felszólalásakor. Javasolja Képviselő úrnak,
hogy kérjen bocsánatot a miskolci nyugdíjasoktól.

Nagy-Korsa Judit: Kérdése, hogy mikor fejezik ezt már be. A városnak van elég gondja, mint
ezzel az óvodás dologgal való foglalkozás. Felnőtt emberek, felelősséggel. Olyan, mintha egy
másik  világban  élnének,  nem  itt.  Jönnek  egy  érvénytelen,  eredménytelen  népszavazással,
győzelmi jelentéssel. Hangsúlyozza, az emberek nem ostobák. Döbbenetesnek nevezi, ami zajlik.
Megtudta,  hogy  Polgármester  úrhoz  egy  miskolci,  árva  unokáit  egyedül  nevelő  nagymama
segítségért fordult, akivel Polgármester úr találkozni fog. Kérdése, hogy kaphat-e ez a nagymama
önkormányzati lakást, tudnak-e segíteni abban, hogy neki megfelelő munkahelyet biztosítsanak.
Szándékában áll-e Polgármester úrnak valóban segíteni.
Kovácsné képviselő asszonyhoz szólva elmondja, a Tizeshonvéd utca környékén lévő szökőkút
rettenetes állapotban van. A környék nagyon szépen rendben van, aminek nagyon örül mindenki,
de  a  szökőkutas  rész  borzalmas.  Másik  szökőkút  szintén  borzasztó  állapotban  van  a  Győri
kapuban, van-e szándék, hogy ezeket a régi szökőkutakat rendbe hozzák.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Amint  értesült  a  nagymama  problémájáról,  rögtön  kérte  a
munkatársait, hogy találkozhasson vele, hogy személyesen kérdezhesse meg, miben segíthet. 

Pakusza Zoltán: Választókerületében tavaly is kérte térfigyelőkamerák kihelyezését. Írt Dr. Kiss
János  alpolgármesternek  levelet,  javaslatokat  tett  a  helyszínre  vonatkozóan,  előzetesen  a
lakossággal egyeztetve. Válasz erre nem érkezett, ismét írt levelet. Tudni szeretné, hogy hol tart
az  ügy,  mikor  keresik  meg  az  önkormányzati  képviselőket,  mikor  lesznek  ezek  a  kamerák
kihelyezve.  A Torontáli  és  Tátra  utca  lakosai  rendkívül  szenvednek  a  Lyukóvölgyben  élő
mélyigénytelen lakóktól, akik az utcájukon átvonulnak, de az együttélés alapvető szabályait sem
tudják  betartani.  Választ  kér  Polgármester  úrtól,  hogy  mikor  épül  ki  a  kamerarendszer.  A
Torontáli  és  Tátra  utca  lakói  levélben  is  megerősítették,  hogy  az  utcában  borzasztó  a
közbiztonság. Kérték,  hogy az éjszaka folyamán is  legyen rendészeti,  rendőri  jelenlét.  Átadja
Polgármester úr részére az említett levelet.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a hozzászólást, de a folyamat fordítva volt. Dr. Kiss
János alpolgármester  levélben kért  javaslatokat,  erre  kapott  választ  is.  Kérdése,  hogy milyen
viszontválaszt várt Képviselő úr. A szakszerű tervezés folyamatában átadják a kivitelezőknek a
javaslatokat. A Modern városok program keretében történik a kamerák kivitelezése és beszerzése,
és a 2017-es költségvetés része lesz a forrás. A jövőhéten zárul le a közbeszerzés, utána indul el a
tervezés.
Tompa képviselő urat tájékoztatja, hogy Miskolc Közgyűlésébe egyedül ő szokott bekiabálni, ami
a Közgyűlés hitelét jelentős mértékben rontja. Kéri, hogy fogja vissza magát.

Bartha  György: Sajnálja,  hogy  Kiss  Gábor  alpolgármester  úr  nincs  jelen,  a  TOP program
csapadékvizes részére kíván rákérdezni a Mária és Csavar utca ügyében. Lesz-e, ha igen mikor
döntés, hogy mely projektek kerülnek be a programba. Az elmúlt Közgyűlés óta annyi történt,
hogy  már  a  hatóság  megbüntette  pénzzel  is  az  önkormányzatot.  Ideje  lenne  a  problémát
megoldani, hogy a közpénzt ne pazarolják.
A  Földművelődési  Minisztérium  helyettes  államtitkárától  Polgármester  úr,  a  terület
képviselőjeként  ő  is,  és  Vécsi  igazgató  úr  is  kapott  levelet  a  berekaljai  műfüves  pályára
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vonatkozóan.  A régi  műfüves  pályát  felbontották,  négy  hónapja  ott  van  a  műfű.  Kérdése,
lehetséges-e, hogy legyen Berekalján műfüves pálya. 
Lakossági  panasz,  miszerint  diósgyőri  szakaszon,  az Árpád utcán élők elmondása alapján túl
hangos a villamos, nagyon zavaró. Kérték, tolmácsolja javaslatukat, hogy 20.00-6.00 óra között
csökkentsék 30 km/órára a sebességet ezen a szakaszon. Úgy érzik a lakók, hogy így a probléma
megoldódna. 
Rossz információval látta el  Polgármester úr a dél-kiliániakat,  mert  nem az említett  területen
épült a játszótér, hanem az Iván utcán. Az ominózus résznél óvoda van, és Novákné képviselő
választókerülete. Kéri, hogy a miskolciakat kicsit megfontoltabban tájékoztassa Polgármester úr.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Ugyanezt  kéri  Képviselő  úrtól,  mert  képviselőként  nem
igényelhet műfüves pályát, mert nem jogi személy. Kiss János alpolgármester úr tájékoztatást is
adott, hogy találjanak egy iskolát a körzetben, aki megigényelheti a műfüves pályát. Megjegyzi,
eddig mindegyiket támogatták, a város bármelyik részén.

Dr. Tompa Sándor: A vezetés a tervezett szeptember 15-i közgyűlést elbliccelte és valószínű,
hogy  októberben  sem  lesz  több,  így  nagyon  sok  kérdés  érkezett  hozzá.  A városon  belüli
mozgásának 80-90%-t gyalog vagy az MVK járataival teljesíti és így nagyon sokan megkeresik
kérdéseikkel.
Kérdés, igaz-e, hogy a Fűtőmű Science projekt ügyében tett feljelentés még mindig nem hozott
eredményt, Polgármester úr mikor tette ezt a feljelentést, ki az épület tulajdonosa most, ki őrzi és
mennyiért?
Polgármester  úr  bejelentette,  Miskolc  is  megpályázza  az  Európa  Kulturális  Fővárosa  címet.
Érdeklődik, hogy hol tart a pályázat előkészítése, hogyan vonják be a civileket, szakértőket, mi a
koncepció, mikor ismerheti azt meg a város lakossága.
A volt Kulturális Osztály épülete, a Batthyány utca 1. szám alatti ingatlan évek óta üresen áll.
Kérdése, hogy kinek ígérték oda, mi a terv vele.
A Diósgyőri Vár körüli házakat egy rapid döntéssel megvásárolta a város. Információt szeretne
arról, hogy hány tulajdonossal állapodtak meg, van-e ahol nem történt meg a szerződéskötés,
mibe került ez a miskolci adófizetőknek.
A Diósgyőri  Vár  korábbi  halastava  ma  Tókert  néven  ismert.  Mi  lesz  a  sorsa,  maradnak  az
ősállapotok?
Több lakossági megkeresés után ígéret hangzott el a Zenta utcai villamoskimenő Felső-Majláth
irányában lévő villamos megálló fedetté alakításáról. Mikor fog ez elkészülni?
Időről  időre  felröppenek  hírek  a  cementgyár  újraindításáról.  Mi  a  városvezetés  álláspontja  a
HCM 1890. tevékenysége kapcsán?
Elmondja, hogy a volt zsidó fiúiskola, korábban Szentpáli Iskola épülete évek óta üresen áll. Mi a
célja itt a városnak?
Civilek,  városszépítők,  utasok  jelezték  a  belvárosi  villamos  megállók  tájékoztató  eszköz-
dzsungelét. Oszlop, kijelző, emléktábla. Csak a fontos információkat jelző táblát takarják ezek el.
Ígéret  már  volt  a  rendcsinálásra,  de  mikor  lesz  ennek látható  eredménye,  amire  a  Főépítész
többször ígéretet tett.
Utolsó témakör,  amit említeni kíván a Bagolyvár épülete,  melyet  nagy csendben vett  a város
birtokba. Ma hivatalosan is megkapja az MVK Zrt. az általa már használt részt, de mikor lesz az
megígért élet a Bagolyvárban, illetve megtörtént-e a pénzügyi elszámolása?

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A legutolsó  kérdés  megválaszolásával  kezdi.  A mai  napon
napirend volt a Bagolyvár, akkor nem tett fel kérdést. Tájékozatlan az ügyben. A Képviselő úr
által  feltett  kérdésekre  már  apparátust  lehetne  létrehozni  a  megválaszolásukra.  Megjegyzi,  a
kérdések már szerepeltek a napirenden, válaszokat is kaptak már rá. A vár környezetében történő
kisajátításoknál  mindenkivel  megállapodtak.  Képviselő  úr  is  tudja,  hogy a  Science  múzeum
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Miskolc város tulajdonában van, ahogy azt is, hogy a nyomozás még nem zárult le. Az összes
feltett  kérdésre  sorolhatná  a  választ,  de  tudják,  hogy mindez  a  Tompa  Sándor-show része  a
közgyűlésen belül.

Dr.  Nehéz  Károly: Kérdése  az  illetékes  Alpolgármestertől,  hogy  az  általa  javasolt  TOP-os
pályázatba  bevett  csapadékvíz  elvezetéses  utcákkal  mi  a  helyzet,  szerepel-e  valamelyik  a
projektben. 
Mindenkit  meghív jövő héten a  görömbölyi  Szüreti  Napokra,  amely Görömbölyön,  a főtéren
kerül megrendezésre. Külön megköszöni az MVK-nak, hogy azzal is támogatja a rendezvényt,
hogy sűríti a buszjáratokat. 
Szólni kíván arról, hogy egy népszavazási kérdés mindig szimbolikus, a jelenlegi kérdés mögött
az  állt,  hogy akarja-e,  hogy környezetében  migránsok  lakjanak.  A népszavazás  alkalmával  a
miskolci szavazókból erre 60 ezren nemet mondtak. Az emberek egyértelmű választ adtak, és az
ellenzék szavazói  is  egyértelműen jelezték  akaratukat.  Jézus  hasonlatával  élve,  az  az  ország,
amelyik ország meghasonlott önmagával, az elpusztul. Lefordítva ezt a mai időszakra, azok a
pártok, amelyek meghasonlottak önmagukkal, azok elpusztulnak. Kéri, hogy gondolkodjanak el
ezen.

Kovácsné Budai Mária: Választókörzetében a Gyarmati Dezső Sportiskola udvarán is található
egy műfüves  pálya,  az  ott  tanulók nagy örömére.  Sajnos  hétvégeken és  a  nyári  szünetben a
környéken lakó, a Bábonyibércen élő fiatal gyermekek a kerítésen bemászva labdáznak és közben
trágárul beszélnek, ordítoznak a környékbeliek nyugalmát megzavarva. Többször próbáltak erre
megoldást találni, de nem sikerült. Illyés Miklós úrral is felvették a kapcsolatot, hogy őrzésre
lenne szükség az iskolában. Hiába küldik el a gyerekeket, 10 perc múlva visszajönnek.
Az Árok utcai buszforduló több évtizedes problémája oldódik meg rövid időn belül. Egyelőre
zúzalékos megoldással, de bízik abban, hogy a jövő évben le tudják majd aszfaltozni.
Tájékoztatásul elmondja, hogy a Malomszög utcai szökőkút nem választókörzetébe tartozik.

Gazdusné  Pankucsi  Katalin: Komlóstető  Láditelep  úti  ivóvízhálózattal  kapcsolatban  kíván
felszólalni. Ez év júliusában kérte a MIVÍZ igazgatóját, hogy gyűjtsék ki, hogy az utóbbi évben,
években hányszor  volt  ott  csőtörés,  mert  2016 júliusáig 6 alkalommal.  Az adatok birtokában
meglepődött, mert 33 alkalommal volt csőtörés. Megjegyzi, az adat kézhezvételétől még kétszer
folyt el rengeteg víz. Nagyon sok esetben okoz a csőtörés kárt, a vezetékekbe homokszemek,
sárdarabok kerülnek javítás után, így kazánok, csapok mennek tönkre a javítást követően. Kéri,
hogy a jövőévi költségvetésben szerepeljen ez az ivóvízhálózat cseréje.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Természetesen méltányolják a kérést, egyeztetni fognak róla.

Badány  Lajos: A  Jobbik  martinkertvárosi  választókerületi  szervezőjéhez  több  megkeresés
érkezett  helyi  fiataloktól,  amelyben  jelezték,  hogy a  városrészben  nincs  megfelelő  sportolási
lehetőség. Tekintettel arra, hogy a terv szerint megépítésre kerülő sport- és szabadidőparkokból a
Martin-kertvárosba nem terveznek, a Sport Bizottság Jobbikos tagja levélben fordult április 3-án
Dr.  Kiss  János  alpolgármester  úrhoz,  amelyben  szorgalmazta  a  sportlehetőség  biztosítását.
Kérdése,  hogy  mikor  kaphatnak  érdemi  választ,  illetve  a  városvezetésnek  szándékában  áll-e
figyelembe venni a helyiek kívánságát.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy a martinkertvárosi városrészben a
város egyik legnagyobb sportberuházása valósul meg. Megújítják a teljes stadiont, a mellette lévő
épületeket,  rendezik  a  környező  viszonyokat.  A  kiszolgáló  épületek  mögötti  területek
megújulnak. Tehát az nem mondható, hogy Martinkertvárosban nem történnek sportberuházások,
több milliárd forint érkezik oda a következő évben. 
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Földesi Norbert: Pfliegler Péter alpolgármester felé kérdezi, hogy a Középszer utca 32. számmal
szemben lévő óvoda előtt még mindig ott áll a „kis-ház”. Egyre nagyobb lyukak és repedések
vannak rajta, a tél közeledtével fokozottan balesetveszélyes.
A Testvérvárosok úton, a posta előtt megépült fekvőrendőr, ami nagy öröm az ott lakók számára,
de  probléma,  hogy  táblák  nem  jelzik.  A  figyelmetlenebbül  közlekedőknek  sérülnek  a
gépjárműveik. Tábla kihelyezését kéri.
A Középszer és a Testvérvárosok utca közötti útszakaszra már felvette, és egyre nagyobb az igény
egy  járatra.  Kérdése  Singlár  útról,  hogy  anyagilag  és  technikailag  megoldható-e,  hogy  a
minibuszokból heti két alkalommal, valamilyen rendszerességgel közlekedjenek. A nyugdíjasok
piacra-belvárosba járását könnyítené meg a város, az MVK. Amennyiben szükséges írásban is ad
javaslatot. Kéri, fontolják meg és beszéljenek erről.
Kiss János alpolgármester úrtól kérdezi, hogy a Szentpáli utcában a plázás kereszteződésben az
előkészületek elkezdődtek-e, mert az a probléma még várat magára.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Írásban fognak választ adni a felmerült kérdésekre.

Dr.  Kovács  László: Két  olyan  kérdéskörről  kíván  beszélni,  amelyek  már  más  képviselőtől
elhangzottak.
Az  egyik  Miskolc  bekamerázási  helyzete.  Az  emlegetett  500  kamera  híre  már  elterjedt  a
városban,  beivódott  az  emberekbe,  ezt  már  kezelni  kell.  Nincs  olyan  fórum,  képviselői-
választópolgári találkozó, ahol ne kérnék tőle is, hogy legyen náluk is. Hangsúlyozza, minden ház
elé  nem fognak, nem tudnak tenni,  az irreális  elvárásokat  nem tudják kielégíteni.  A kamerák
helyének  a  kijelölése  érdekében  egységes  szempontrendszer  alapján  ütemtervet  kellene
kidolgozniuk. Javaslata, hogy üljenek össze és beszéljenek erről, a lakossági igényeket vegyék
számon, ebben kér segítséget. 
Villamosnyikorgás kapcsán elmondja, hogy hozzá is érkeztek megkeresések, a diósgyőri lakosok
– kiváltképp a végállomás környékén élők – és a járókelők jelzik, hogy a villamosok nagyon
csikorognak.  Elmondások alapján  a  villamosvezetők sebessége okozza  a  hangokat,  mert  nem
tartják be a 20-30 km/órás sebességhatárt. Kéri az ügy kivizsgálását, mert a korábban érkezett
válaszokat nem tudja elfogadni az ügyben.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A kamerarendszerrel kapcsolatosan jelezték, hogy a tervezésének
a közbeszerzési kiírása most jár le.  Azt a céget,  amelyik megkapja a tervezést, természetesen
egyeztetés kötelezi. Kéri Dr. Kiss János alpolgármester urat, hogy koordinálja az egyeztetéseket a
területi önkormányzati képviselőkön keresztül a lakossággal, hogy hova, milyen szakmai indokok
alapján és milyen tervezési lehetőségeket figyelembe véve kerülnek a kamerák elhelyezésre. Idei
év végére vagy a jövő év elejére prognosztizálja az egyeztetés elindulását.
Tudomása  szerint  a  villamosok  GPS-el,  illetve  valamilyen  sebesség  visszajelző  rendszerrel
ellátottak. A felmerült kérdésre, kéri,  hogy adják meg a szakmai választ. Kéri a képviselőket,
hogy az ügyben tett intézkedéseket követően jelezzenek vissza, hogy megoldódott-e a probléma. 
Tompa Sándor ügyrendi felszólalást jelzett. 

Dr. Tompa Sándor: Személyes érintettség okán kér szót.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Személyes érintettség nem ügyrendi kérdés, nem adja meg a szót.

Dr. Simon Gábor: Azzal szerinte mindenki egyetért, hogy a bevándorlási válság Európa és a
világ  egyik  legnagyobb  kihívása.  A népszavazási  kampány  lezárult,  de  úgy  látszik,  hogy  a
Közgyűlésben nem. Mindig azt mondták, hogy erre a bevándorlási válságra ez a népszavazás
nem eszköz és nem megoldás. Megjegyzi, Miskolcon is eredménytelen lett.
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2010-ben volt egy lendületes kezdés, amikor Polgármester úr kijelentette, hogy 33 befektető áll
Miskolc határában és mindent megtesz, hogy ideérjenek. Megtudhatták, hogy jön a kínai LED
gyár,  építkezik a  finn darugyár,  koreai  befektetők jönnek,  de hallottak amerikai  gumigyárról.
Ezek még nem igazán érkeztek meg.  Hallani  azonban olyan polgármesterekről,  akik valóban
megtettek  mindent,  például  Debrecené,  Szegedé,  Nyírbátoré,  de  Miskolcon  nem  látják  a
fejlesztéseket. Érdeklődik a befektetőkről.
Másik  kérdése  a  Diósgyőri  stadionnal  kapcsolatos.  Telnek  a  hónapok,  az  évek,  de  a
munkálatoknak  nyomát  sem  látni.  Kérdése,  hogy  mik  a  legújabb  információk,  mik  az  új
időpontok.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A  munkahelyteremtés  kapcsán  elmondja,  hogy  Miskolcon
jelentős  munkaerőhiány  van  jelenleg,  ez  látszik  a  hirdetésekből  is.  Már  ott  tartanak,  hogy
közmunkásokat  is  alig  találni.  Erről  képviselőként  tudnia  kellene  Simon  úrnak.  Amennyiben
rosszul tudja, megköveti.
A stadionépítés kapcsán Orbán Viktor miniszterelnököt idézi, „hogyha a fene fenét eszik, jövőre
akkor is kész kell legyen a stadion”. A Diósgyőri Stadion közbeszerzési eljárása lezárult, vagyis
el fog indulni az építkezés és jövőre befejeződik.

Katona Ferenc: Néhány nappal ezelőtt a Soltész Nagy Kálmán utca 11. szám előtt történt egy
baleset. Egy teherautó figyelmetlen sofőrje nekiment az ott lévő platánfának. Felmerült, hogy ki
kell vágni, de sikerült megmenteni a fát, amit megköszön a Városgazda vezetőjének és a Hivatal
szakosztályának és munkatársainak. 
Betarthatatlan  kresztáblákkal  is  foglalkozni  kíván.  Sokféle  közlekedési  módot  használ,  így
mindenki közérzetét érti. A Majális park után sok kerékpáros közlekedik, oda kell figyelni, de
Lillafüred és Alsóhámor között kikerült egy 40-es tábla, ami véleménye szerint betarthatatlan és
értelmetlen. Éppen ezért az autósok nem is tartják be. A rendszeresen arra közlekedőknek nincs
gondja, mert tudják, hol kell fékezni, de a turisták szép számmal kapják a büntetéseket. Nagyon
sok  ilyen  esetről  hall,  hogy  30  ezer  forintos  bírsággal  térnek  haza.  Kellenek  a  betartható
szabályok, de ez nem az.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatásul elmondja, hogy ez nem a város kezelésében lévő
útszakasz.  Felveszik  azonban  a  Közúttal  a  kapcsolatot,  melyre  kéri  Pfliegler  Péter
alpolgármestert, hogy egyeztessen ez ügyben. 

Novák  Józsefné: Felháborodva  hallgatja  a  hozzászólásokat.  Személyes  érintettség  okán
elmondja,  hogy  a  Zenta  utcai  megálló  tetejének  munkálata  folyamatban  van,  már  csak  egy
engedélyre vár és hamarosan megépül.
Diósgyőrben élők tudják, hogy milyen fészekrakókkal együtt élni. Az embereket, szomszédokat
kellene  megkérdezni,  mert  Tompa  képviselő  úr  nem tudhatja,  hogy milyen  az.  Sem Tompa
Sándor,  sem  Káli  Sándor  semmit  nem  tett  azért,  hogy  a  fészekrakók  elkerüljenek  ebből  a
városból.  Képviselő úr nem a tisztességes emberek, hanem a migránsok pártján áll. Örömhír,
hogy a fészekrakó család a Kuruc utcáról két héttel ezelőtt kiköltözött, amit jelen városvezetésnek
köszönhetnek, Kriza Ákosnak, melyet megköszön ezúton is. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megállapítja,  hogy  nincs  további  közérdekű  felszólalásra
jelentkező.
Dr. Kiss János alpolgármesternek adja meg a szót. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Egyben egyetért Simon frakcióvezető úrral. A miskolci közélet
egyik legizgalmasabb témája volt a vasárnapi népszavazás. Szerinte öt kérdést kell tisztázni. Az
első kérdés, hogy ki nyert. Megjegyzi, ez teljesen egyértelmű. Aki azt mondja, a baloldal, annak
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fogalmi zavara van. Nem nyerhet mérkőzést az, aki nem vonul ki a pályára. Második kérdés a
politikai bátorság. Az MSZP, a magyar baloldal ott tart, hogy Magyarország számára sorsdöntő
kérdésekben  nem  vállalja  fel  a  véleményét,  megpróbált  elsunnyogni.  Harmadik  a  politikai
becsület. Az MSZP és a Jobbik politikai becsületét is hasonlóképpen értékeli. Negyedik kérdés a
politikai  hozzáállás.  Az  MSZP politikai  hozzáállása  úgy  kezdődött,  hogy  szerintük  ez  egy
álprobléma,  nincs  migráció.  A vezetés  azonban  nem  teheti  meg,  hogy  nem  foglalkozik  a
problémával, mert a migránsok tovább jönnek Európába, a kérdést nem lehet asztal alá söpörni.
Amikor eljön az igazság pillanata, nem ússzák meg, szembesíteni fogják ezekkel a kérdésekkel
őket. Az utolsó kérdés, hogy van-e Miskolcon politikai egység, elmondja, folyamatosan épül a
mérsékelt  jobboldal körül.  Több olyan intézkedésről is  szól – a rezsicsökkentés,  nyomortelep
felszámolás, Salkaházi program, kötelező kvóta elleni harc – amelyek ellen a baloldal ellene volt.
Megjegyzi, a számok magukért beszélnek. Miskolcon is folyamatosan épül a politikai egység a
mérsékelt jobboldal körül.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Alpolgármester úr szavait.
Bejelenti, hogy ismételten zárt ülést rendel el.  Megkéri a vendégeket, a sajtó képviselőit, hogy
ismételten hagyják el az üléstermet.

– A zárt ülés lezárását követően nyílt üléssel,
a napirendekről történő tételes szavazással folytatják munkájukat. –

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Bejelenti,  hogy  a  napirendekről  történő  tételes  szavazás
következik.

1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetéséről  szóló  2/2016.  (II.15.)
önkormányzati rendelet módosítására
(I. féléves korrekció)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük.
Az  előterjesztés  rendelettervezetéhez  módosító  indítványt  nyújtott  be.  Kéri,  elsőként  erről
szavazzanak.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás
mellett elfogadta a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Most  döntenek  a  rendelettervezetről,  melyhez  minősített
többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  23/2016.  önkormányzati
rendeletét az Önkormányzat 2016. évi költségvetéséről
szóló  2/2016.  (II.15.)  önkormányzati  rendelet
módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

2. napirend: Javaslat  a  közterületek  rendjéről  szóló  13/1998.  (III.30.)  önkormányzati
rendelet módosítására
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük,
melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.
 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  24/2016.  önkormányzati
rendeletét a  közterületek  rendjéről  szóló  13/1998.
(III.30.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, valamint
Miskolc  Megyei  Jogú Város  Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.  6.)
önkormányzati rendelet módosítására

 
Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  rendelettervezetről  és  két
határozati  javaslatról  kell  dönteniük.  Kéri  elsőként,  szavazzanak  az  első  határozati
javaslatról.

 
A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-136/314.888/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének  Tiszai  pályaudvar
térségét érintő módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének,  valamint  Miskolc  Megyei  Jogú Város
Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati rendeletének módosítására”
című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat 1. melléklete
szerinti tartalommal – jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének
IV-75/16.321-2/2007. számú határozatával elfogadott Településszerkezeti Tervének módosítását.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: Azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a második határozati javaslatról.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 

30



IX-137/314.888/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének  K5/2  jelű
karbantartásban érintett területekre vonatkozó módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc
Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének valamint Miskolc Megyei Jogú Város Épí-
tési Szabályzatáról) szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati rendelet módosítására” című elő-
terjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat 1. melléklete
szerinti tartalommal – jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének
IV-75/16.321-2/2007. számú határozatával elfogadott Településszerkezeti Tervének módosítását.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: Azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most a rendelettervezetről döntsenek, melyhez minősített
többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  25/2016.  önkormányzati
rendeletét a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Építési
Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.6.)  önkormányzati
rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

4. napirend: Javaslat közterületek elnevezésére

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük.  Az  előterjesztéshez  módosító  indítványt  nyújtott  be.  Kéri,  elsőként  erről
szavazzanak.

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett elfogadta a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kéri, most döntsenek a  határozati javaslatról, figyelemmel a
módosító indítvány kapcsán hozott döntésre.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a módosító indítványra figyelemmel elfogadta
a határozati javaslatot és meghozta a 
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IX-138/314.889/2016. sz. határozatot

Tárgy: Közterületek elnevezése

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat
közterületek elnevezésére” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. A  Közgyűlés  a  Miskolc  központi  belterület  településrészben  lévő  Miskolc  4433/4
helyrajzi számú területnek a Besenyői utca elnevezést adja. 

2. A  Közgyűlés  a  Miskolc  központi  belterület  településrészben  lévő,  Miskolc  32573
helyrajzi számú helyrajzi számú területnek a Lovagi tornák tere elnevezést adja. 

3. A Közgyűlés a Miskolc központi belterület településrészben lévő, Miskolc 76886/20 és
25004 helyrajzi számú területeknek a Majorság utca elnevezést adja. 

4. A Közgyűlés  a  Miskolc  központi  belterület  településrészben  lévő,  Miskolc  20262/1,
20262/2,  20265/1,  24743  és  24750  helyrajzi  számú  területeknek  a  Lyukóbányai  út
elnevezést adja. 

5. A Közgyűlés a Miskolctapolca településrészben lévő, Miskolc, 46646/23 helyrajzi számú
területnek a Csabai utca elnevezést adja. 

6. A Közgyűlés  a  Miskolc  központi  belterület  településrészben  lévő,  Miskolc  40026/39
helyrajzi számú területnek a Grómusz Mária tér elnevezést adja. 

7. A Közgyűlés a Miskolc külterület településrészben lévő, Miskolc 76542 helyrajzi számú
területnek az Előhegy dűlő elnevezést adja. 

8. A Közgyűlés a Miskolc külterület településrészben lévő, Miskolc 63655 helyrajzi számú
területnek Kernye dűlő elnevezést adja. 

9. A  Közgyűlés  a  Miskolc  központi  belterület  településrészben  lévő,  Miskolc  30656
helyrajzi számú területnek a Békesség utca elnevezést adja. 

10. A Közgyűlés a Miskolc központi belterület településrészben lévő, Miskolc 8446, 8700
helyrajzi számú terület megnevezését Lonovics József utca megnevezésre változtatja.

Felelős: polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Jegyzői Kabinet

Gazdálkodási Kabinet
Határidő:  azonnal

5. napirend: Javaslat  a  Miskolci  Közintézmény-működtető  Központ  alapító  okiratának
módosítására és az egységes szerkezetű alapító okiratának jóváhagyására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

IX-139/314.890/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolci Közintézmény-működtető Központ Alapító Okiratának módosítása,
egységes szerkezetű alapító okirat jóváhagyása
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Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
Miskolci Közintézmény-működtető Központ alapító okiratának módosítására és az egységes
szerkezetű alapító okiratának jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot
hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a jelen határozat 1. melléklete
szerinti  tartalommal  jóváhagyja a  Miskolci  Közintézmény-működtető  Központ  Alapító
Okiratának  módosítását,  egyúttal  jóváhagyja  a  Miskolci  Közintézmény-működtető  Központ
módosításokkal  egységes  szerkezetbe  foglalt  Alapító  Okiratát  a  jelen  határozat  2.  melléklete
szerinti tartalommal. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 
Közreműködik: Miskolci Közintézmény-működtető Központ
Határidő: azonnal

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a határozat 1. melléklete szerinti Alapító Okiratot
módosító  okirat  aláírására,  továbbá  a  módosítások  törzskönyvi  nyilvántartásba  való
bejegyzésével kapcsolatos intézkedések megtételére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet

Miskolci Közintézmény-működtető Központ
Határidő: 8 napon belül

/A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

6. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a MIHŐ Miskolci
Hőszolgáltató Kft. között Közszolgáltatási Szerződés megkötésére

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a

IX-140/314.891/2016. sz. határozatot

Tárgy: Közszolgáltatási szerződés jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  MIHŐ  Miskolci  Hőszolgáltató  Kft.  között
Közszolgáltatási szerződés megkötésére” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  jelen  határozati  javaslat  1.
számú  melléklete  szerint  jóváhagyja  a  MIHŐ  Miskolci  Hőszolgáltató  Kft.-vel  kötendő
Közszolgáltatási szerződés tervezetét, egyúttal felhatalmazza a Polgármestert a Közszolgáltatási
szerződés aláírására.
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2.  A Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert,  hogy  a  2014-2020-as  pályázati  időszakban
benyújtandó  pályázatok  eredményessége  érdekében  a  Közszolgáltatási  szerződést  a  pályázati
kiírásban foglaltaknak való megfeleltetés céljából, szükség estén módosítsa.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: MIHŐ Kft.
Végrehajtást felügyelő szervezeti egység: Polgármesteri Kabinet

Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

7. napirend: Javaslat  egyes  önkormányzati  ingatlanok  térítésmentes  állami  tulajdonba,
valamint civil szervezetek részére használatba adására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  két  határozati  javaslatról  kell
döntenünk. Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-141/314.892/2016. sz. határozatot

Tárgy: Az M30-26. sz. főút Miskolc északi elkerülő szakasz II. ütem építése során létrejött
országos  közút  tulajdonviszonyainak  rendezése  és  az  érintett  önkormányzati
tulajdonú ingatlanok Magyar Állam javára történő térítésmenetes átadása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat  egyes
önkormányzati  ingatlanok  térítésmentes  állami  tulajdonba,  valamint  civil  szervezetek
részére használatba adására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1.  Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése  jelen  határozatával  úgy dönt,
hogy  a  közúti  közlekedésről  szóló  1988.  évi I.  törvény  32.  §  (1)  és  (3)  bekezdése  alapján
térítésmentes állami tulajdonba adja a jelenleg önkormányzati tulajdonú, 

a) Miskolc, I. ker. 0907/2 hrsz.-ú ingatlanból kialakult 0907/7 hrsz.-ú, 
b) a 0903 hrsz.-ú, valamint 
c) a 11153 hrsz.-ú ingatlanból kialakult 11153/2 hrsz.-ú ingatlanokat.

2. Miskolc Megyei Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert,
hogy  az  érintett  ingatlanok  tekintetében  az  1.  pont  szerinti  tulajdonjog  átruházás  érdekében
szükséges valamennyi jognyilatkozatot az Önkormányzat képviseletében megtegye és a  közúti
közlekedésről szóló 1988. évi I. törvény 32. § (1) és (3) bekezdése szerinti megállapodást aláírja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. november 15.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a második határozati javaslatról döntenek.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-142/314.892/2016. sz. határozatot

Tárgy: Térítésmentes  helyiségbiztosítás  jogosultsági  időtartamának  meghosszabbítása
2017. 01. 01-től öt évre a (Miskolc-Diósgyőr) Római Katolikus Plébánia és a Páli
Szent Vince Társaság Magyarországi Szeretetszolgálatának javára

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat  egyes
önkormányzati  ingatlanok  térítésmentes  állami  tulajdonba,  valamint  civil  szervezetek
részére használatba adására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának Közgyűlése  úgy dönt,  hogy a  (Miskolc-
Diósgyőr)  Római  Katolikus  Plébánia  (3535 Miskolc,  Puskás  T.  u.  1.)  és  a  Páli  Szent  Vince
Társaság  Magyarországi  Szeretetszolgálata  (3534  Miskolc,  Árpád  u.  2.)  javára  közcélú
adományként 2017. 01. 01-től számított öt éves időtartamra biztosítja az önkormányzati tulajdonú
30519/73/A/32  hrsz.-ú,  természetben  Miskolc,  Árpád  u.  2.  sz.  alatti  88  nm  alapterületű  és
30519/73/A/33  hrsz.-ú,  138  nm  alapterületű  helyiségek  használatát.  A  helyiséghasználattal
kapcsolatban  felmerült  költségeket  (rezsi,  karbantartási-felújítási  költség  stb.)  a  helyiség
használója viseli.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a MIK Zrt.-t, hogy
az  érintett  ingatlanok  tekintetében  az  1.pontban  foglaltak  szerint  az  ingatlanhasználati
megállapodást a jogosult bérlőkkel megkösse.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: MIK Zrt.
Végrehajtást felügyelő Kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. október 31.

8. napirend: Javaslat  a  Bagolyvár  elnevezésű  ingatlan  egy  helyiségére  vonatkozóan
használó kijelöléséről

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

IX-143/314.893/2016. sz. határozatot

Tárgy: Használó kijelölése a Miskolc 30903/12 hrsz-ú, ún. Bagolyvár elnevezésű ingatlan
egy helyiségében 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat a
Bagolyvár elnevezésű  ingatlan  egy  helyiségére  vonatkozóan  használó  kijelöléséről” című
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előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése  VI-96/271.409/2015.
sz határozata és a 2016. március 10. napján az MVK Miskolc Városi Közlekedési
Zártkörűen  Működő  Részvénytársasággal  megkötött  üzemeltetési  szerződés  9.
pontja alapján az önkormányzat tulajdonában álló Miskolc 30903/12 hrsz-ú ingatlan
egy  helyiségének  határozatlan  idejű,  térítésmentes  használatára  –  a  felmerülő
rezsiköltségek viselése mellett  –  kijelöli  a  Miskolci  Önkormányzati  Rendészetet,
mint önkormányzati alapítású költségvetési szervet.

2.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának Közgyűlése  felhatalmazza  az
épület üzemeltetőjét, az MVK Zrt.-t az 1. pontban rögzített tartalommal a használati
megállapodás megkötésére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: az MVK Zrt.
Végrehajtást felügyelő Kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: az 1. pont tekintetében azonnal

a 2. pont tekintetében október 31.

9. napirend: Javaslat sportcélú ingatlanértékesítéssel kapcsolatos döntés meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük. Az előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be, amely az előterjesztést kiegészíti
egy további határozati javaslattal. Kéri, hogy elsőként erről szavazznak.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett elfogadta a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri, szavazzanak  az  előterjesztés  szerinti  első  határozati
javaslatról.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-144/314.894/2016. sz. határozatot

Tárgy:  ráépítés engedélyezése a Miskolc 20036/24 hrsz.-ú ingatlan összesen bruttó 279,33
m2-es területére, valamint földhasználati jog biztosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat sportcélú
ingatlanértékesítéssel kapcsolatos döntés  meghozatalára” című előterjesztést és a következő
határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul, hogy Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  ráépítést  engedjen  a  Miskolc  20036/24  hrsz.-ú
ingatlan  összesen  bruttó  279,33  m2-es  területén  a  Miskolc  20036/24/A hrsz.-ú  épület
bővítésére, valamint a 279,33 m2-re vonatkozóan a majdani felépítmény alatti területre és
a  kialakuló  épület  teljes  hosszában  további  3  méter  széles  területen  térítésmentes
földhasználati jogot biztosítson  a Magyar Állam, illetve képviseletében eljáró  Nemzeti
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Sportközpontok javára.

2. A Közgyűlés felhatalmazza a MIK Zrt-t az 1. pontban rögzített ingatlanra vonatkozóan a
szükséges szerződések megkötésére

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: MIK Zrt.
Végrehajtást felügyelő Kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: A határozat 1. pontja tekintetében azonnal és a 2. pont  

tekintetében 2016. október 31.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Most szavaznak az előterjesztés szerinti  második határozati
javaslatról.

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-145/314.894/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Diósgyőri Birkózó Club új birkózócsarnokával kapcsolatos döntés meghozatala

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat sportcélú
ingatlanértékesítéssel kapcsolatos döntés  meghozatalára” című előterjesztést és a következő
határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felkéri  a  Polgármestert,
hogy  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata,  mint  a  DSM  Nonprofit  Kft.
résztulajdonosa nevében kezdeményezze a társaság taggyűlésének összehívását, és tegyen
javaslatot arra, hogy a társaság a tulajdonában álló 21681/2 hrsz.-ú ingatlant a Diósgyőri
Birkózó  Club  felépítendő  új  birkózócsarnokának  helyszínéül  ingyenesen  bocsássa  a
Magyar Állam rendelkezésére.

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  a
Polgármestert, hogy az 1. pontban szükséges döntések meghozatala érdekében szükséges
jognyilatkozatokat megtegye, okiratokat aláírja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet 
Végrehajtást felügyelő Kabinet: Polgármesteri Kabinet 
Határidő: Azonnal

10. napirend: Javaslat a vis maior támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 
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IX-146/314.895/2016. sz. határozatot

Tárgy: a „Miskolc, Kisavas IV. sori partfalkárosodás”, a „Miskolc-Görömböly, Temetőalja
út és vízelvezető rendszer” és a  „Miskolc-Ómassa, Vadászvölgyi út és vízelvezető
rendszer” helyreállítására vonatkozó vis maior pályázat benyújtásának Közgyűlés
általi utólagos tudomásul vétele, a pályázathoz kapcsolódó döntések meghozatala és
a pályázathoz szükséges önrész biztosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a vis maior
támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi határozatot
hozza.

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat Szervezeti és
Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet 60. §-ában foglaltak
szerint  tudomásul  veszi  a  Polgármester  utólagos  tájékoztatását  „Miskolc, Kisavas  IV.  sori
partfalkárosodás”, a „Miskolc-Görömböly, Temetőalja út és vízelvezető rendszer” és a „Miskolc-
Ómassa,  Vadászvölgyi  út  és  vízelvezető rendszer” helyreállítása tárgyú, vis  maior  pályázatok
benyújtásáról.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: Azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a  „Miskolc,  Kisavas IV. sori
partfalkárosodás”,  a  „Miskolc-Görömböly,  Temetőalja  út  és  vízelvezető  rendszer”  és  a
„Miskolc-Ómassa, Vadászvölgyi út és vízelvezető rendszer” című,  vis maior káresemények
elhárítása érdekében benyújtott pályázatokhoz az alábbi, a vis maior támogatás felhasználásának
részletes szabályairól szóló  9/2011. (II.15.)  Korm. rendelet 4. § (3) bekezdés c) pontja szerinti
nyilatkozatot adja:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti,  hogy az Önkormányzat
nem rendelkezik a közterületeire vonatkozó, káreseményhez kapcsolódó biztosítással, így annak a
„Miskolc, Kisavas  IV.  sori  partfalkárosodás”,  a  „Miskolc-Görömböly,  Temetőalja  út  és
vízelvezető  rendszer”  és  a  „Miskolc-Ómassa,  Vadászvölgyi  út  és  vízelvezető  rendszer” című
pályázat  anyagához  történő  csatolása  nem  lehetséges.  Továbbá  kijelenti,  hogy  vállalja  a
károsodott ingatlanoknak a költséghatékonyság és a megvalósíthatóság szempontjaira tekintettel
történő helyreállítását, tekintettel arra, hogy a vis maior okozta helyzetet saját erejéből - egészben
-  nem tudja  megoldani.  A károsodott  ingatlan  a  közvetlen  élet-  és  balesetveszély  elhárítását
szolgálja, ez más módon, egyéb ingatlan igénybevételével nem biztosítható.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: Azonnal

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a  „Miskolc,  Kisavas IV. sori
partfalkárosodás”,  a  „Miskolc-Görömböly,  Temetőalja  út  és  vízelvezető  rendszer”  és  a
„Miskolc-Ómassa, Vadászvölgyi út és vízelvezető rendszer” vis maior káresemény elhárítása
érdekében benyújtandó pályázatokhoz az alábbi, a vis maior támogatás felhasználásának részletes
szabályairól  szóló  9/2011.  (II.15.) Korm.  rendelet  (a  továbbiakban:  Korm.  rendelet)  4.  §  (3)
bekezdés  l) pontja szerinti nyilatkozatot adja:
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Miskolc Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  kijelenti,  hogy  az  adott
tárgyakban korábban vagy egyidejűleg nem nyújtott be másik támogatási igényt.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: Azonnal

4. A Közgyűlés tudomásul veszi, hogy a pályázat az alábbi forrásösszetételben került benyújtásra.

A megvalósítandó „Miskolc, Kisavas IV. sori partfalkárosodás” helyreállítása beruházás teljes
összege: 17 901 920 Ft. A saját erő összege: 5 370 576 Ft., a „Miskolc-Görömböly, Temetőalja
út és vízelvezető rendszer” helyreállítása beruházás teljes összege:  52 859 567 Ft. A saját erő
összege:  15  857 871 Ft és  a  „Miskolc-Ómassa,  Vadászvölgyi  út  és  vízelvezető  rendszer”
helyreállítása beruházás teljes összege:        77 685 473 Ft. A saját erő összege: 23 305 642 Ft. A
beruházási összköltség 70%-ára az alábbiak szerint nyerhető támogatás:

Megnevezés

Beruházás összes költségének megosztása

Beruházás
összesen

Vis maior pályázatból
elnyerhető saját

forrás kiegészítésére
(70%)

Fennmaradó
biztosítandó saját erő

(30%)

„Miskolc,   Kisavas
IV.  sori
partfalkárosodás”

12 531 344  Ft 5 370 576 Ft 17 901 920 Ft

„Miskolc-
Görömböly,
Temetőalja  út  és
vízelvezető
rendszer”

37 001 696 Ft        15 857 871 Ft   52 859 567 Ft

„Miskolc-Ómassa,
Vadászvölgyi  út  és
vízelvezető
rendszer”

54 379 831 Ft        23 305 642 Ft   77 685 473 Ft

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: Azonnal

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, hogy a
káresemény  elhárításhoz  szükséges  30%-os  önrészeket  a  „Miskolc,  Kisavas  IV.  sori
partfalkárosodás” tárgyú helyreállításnál 5 370 576  Ft, a „Miskolc-Görömböly, Temetőalja út és
vízelvezető  rendszer” esetében 15  857  871  Ft,  a  „Miskolc-Ómassa,  Vadászvölgyi  út  és
vízelvezető rendszer” esetében 23 305 642 Ft-ot - a 2016. évi költségvetés „vis maior pályázati
önrész ” soron rendelkezésre álló költségvetési fedezet terhére biztosítja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: sikeres pályázat esetén azonnal
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11. napirend: Javaslat  a Területfejlesztési  Operatív Program (TOP) keretében benyújtott
támogatási  kérelmekről  szóló  tájékoztatás  elfogadására,  a  LIFE
Környezetvédelmi  Integrált  Projekt  projektben  történő  részvételre,  a
halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott polgármesteri döntések
utólagos jóváhagyására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  négy határozati  javaslatról kell
dönteniük. Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-147/314.896/2016. sz. határozatot

Tárgy: Tájékoztatás elfogadása  a  Területfejlesztési  Operatív  Program  (TOP)  keretében
2016. szeptember 15-ig benyújtott támogatási kérelmekről

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
Területfejlesztési  Operatív  Program (TOP) keretében benyújtott  támogatási  kérelmekről
szóló  tájékoztatás  elfogadására,  a  LIFE Környezetvédelmi  Integrált  Projekt  projektben
történő részvételre,  a  halaszthatatlan önkormányzati  ügyekben meghozott  polgármesteri
döntések utólagos jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi a Területfejlesztési
Operatív  Program (TOP) keretében 2016.  szeptember  15-ig  benyújtott  támogatási  kérelmekről
nyújtott tájékoztatást.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a második határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-148/314.896/2016. sz. határozatot

Tárgy: A LIFE Környezetvédelmi  Integrált  Projekthez  történő  csatlakozásra  vonatkozó
döntés

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
Területfejlesztési  Operatív  Program (TOP) keretében benyújtott  támogatási  kérelmekről
szóló  tájékoztatás  elfogadására,  a  LIFE Környezetvédelmi  Integrált  Projekt  projektben
történő részvételre,  a  halaszthatatlan önkormányzati  ügyekben meghozott  polgármesteri
döntések utólagos jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése úgy dönt, hogy Miskolc Megyei
Jogú Város Önkormányzata részt vesz a LIFE Környezetvédelmi Integrált projektben. 

2.  A Közgyűlés  tudomásul  veszi  az  utólagos  tájékoztatást  a  LIFE Környezetvédelmi  Integrált
projekthez történő csatlakozást lehetővé tevő lépésekről.

Felelős: Polgármester
Határidő: azonnal

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a
II. körös pályázat  benyújtásához szükséges dokumentumok aláírására, a konzorciumi szerződés
megkötésére és sikeres pályázat esetén a szerződéskötéshez szükséges dokumentumok aláírására,
valamint az egyéb szükséges intézkedések megtételére.  Egyúttal felkéri a Polgármestert,  hogy
legkésőbb 2017.  szeptember  30.  napjáig nyújtson tájékoztatást  a  pályázattal  kapcsolatban tett
intézkedésekről,  illetve  –  amennyiben  rendelkezésre  állnak  –  a  pályázat  eredményével
kapcsolatos információkról.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős:
Közreműködik:

Polgármesteri Kabinet
Gazdálkodási Kabinet

Határidő: azonnal,  illetve  az  előkészítési  fázis  lezárását
követően,  tájékoztatás  tekintetében  2017.
szeptember 30.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek a harmadik határozati javaslatról.

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés  szerinti  harmadik
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-149/314.896/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  LED  falak,  valamint  az  üzemeltetésükhöz  szükséges  tárgyi  eszközök
térítésmentes  használatba adása a MIKOM Miskolci  Kommunikációs  Nonprofit
Kft. részére. 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat a
Területfejlesztési  Operatív  Program (TOP) keretében benyújtott  támogatási  kérelmekről
szóló  tájékoztatás  elfogadására,  a  LIFE Környezetvédelmi  Integrált  Projekt  projektben
történő részvételre,  a  halaszthatatlan önkormányzati  ügyekben meghozott  polgármesteri
döntések utólagos jóváhagyására” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az utólagos tájékoztatást tudomásul
veszi  és  a  jelen  határozat  mellékletét  képező  VI-29/320174-6/2016.  számú  polgármesteri
határozatot utólagosan jóváhagyja. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek a negyedik határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  negyedik
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-150/314.896/2016. sz. határozatot

Tárgy: Hozzájárulás a  Robert Bosch Energy and Body Systems Kft. részére vissza nem
térítendő támogatás igénybevételével beszerzett tárgyi eszközök elidegenítéséhez

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat a
Területfejlesztési  Operatív  Program (TOP) keretében benyújtott  támogatási  kérelmekről
szóló  tájékoztatás  elfogadására,  a  LIFE Környezetvédelmi  Integrált  Projekt  projektben
történő részvételre,  a  halaszthatatlan önkormányzati  ügyekben meghozott  polgármesteri
döntések utólagos jóváhagyására” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az utólagos tájékoztatást tudomásul
veszi  és  a  jelen  határozat  mellékletét  képező  VII-32/321746-1/2016.  számú  polgármesteri
határozatot utólagosan jóváhagyja. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Bejelenti  a  sürgősségi  napirendekről  történő  szavazás
következik.

1. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról
szóló  40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati  rendelet  módosítására,
valamint belterületbe vonási kérelmek jóváhagyására 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  rendelettervezetről  és  egy
határozati javaslatról kell dönteniük.
Először a  rendelettervezetről döntenek, melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat
szükséges.

A Közgyűlés 20 igen, 4 nem szavazattal, 3 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  26/2016.  önkormányzati
rendeletét az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a
vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.  (XII.15.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.
 

A Közgyűlés 18 igen, 2 nem szavazattal, 7 tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 
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IX-151/314.905/2016. sz. határozatot

Tárgy: Belterületbe vonási kérelmek jóváhagyása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.  (XII.15.)
önkormányzati  rendelet  módosítására,  valamint  belterületbe  vonási  kérelmek
jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Miskolc 75300
hrsz-ú  ingatlan  belterületbe  vonását.  A  terület  felhasználási  célja  a  MÉSZ  szerint
kertvárosias lakózóna.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Miskolc 61539/4
hrsz-ú  ingatlan  belterületbe  vonását  a  MÉSZ-ben  jelölt  belterület  határáig.  A terület
felhasználási célja a MÉSZ szerint hétvégiházas üdülőzóna.

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Miskolc 61540/8
hrsz-ú  ingatlan  belterületbe  vonását.  A  terület  felhasználási  célja  a  MÉSZ  szerint
hétvégiházas üdülőzóna.

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Miskolc 50407/6
hrsz-ú  ingatlan  belterületbe  vonását.  A  terület  felhasználási  célja  a  MÉSZ  szerint
kertvárosias lakózóna.

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Miskolc 75513
hrsz-ú  ingatlan  belterületbe  vonását.  A  terület  felhasználási  célja  a  MÉSZ  szerint
kertvárosias lakózóna.

6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Miskolc 62066/6
hrsz-ú  ingatlan  belterületbe  vonását.  A  terület  felhasználási  célja  a  MÉSZ  szerint
kertvárosias lakózóna.

7. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Miskolc 75512
hrsz-ú  ingatlan  belterületbe  vonását.  A  terület  felhasználási  célja  a  MÉSZ  szerint
kertvárosias lakózóna.

8. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Miskolc 62150/6
hrsz-ú  ingatlan  belterületbe  vonását.  A  terület  felhasználási  célja  a  MÉSZ  szerint
kertvárosias lakózóna.

9. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Miskolc 61531/4
hrsz-ú  ingatlan  belterületbe  vonását.  A  terület  felhasználási  célja  a  MÉSZ  szerint
hétvégiházas üdülőzóna.

10. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  a
Polgármestert,  hogy  a  kérelmezőket  értesítse  a  döntésről  és  a  költségek  viselésének
feltételeiről.  Egyúttal  felkéri  a polgármestert,  hogy gondoskodjon az 1-9. pont szerinti
ingatlan  tulajdonosával  kötendő  azon  megállapodás  előkészítéséről,  amely  alapján  az
ingatlan tulajdonosa kötelezettséget  vállal  az eljárással  összefüggő valamennyi  költség
átvállalására, továbbá az építési telek kialakításához, építési engedélyhez szükséges utak,
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közművek kiépítési költségének megfizetésére is. A megállapodásnak tartalmaznia kell:
 az útépítési és közművesítési hozzájárulásra vonatkozó előírást;
 az  ingatlan  tulajdonosának  arra  vonatkozó  nyilatkozatát,  hogy  a  jogszabály

szerinti fejlesztéseket az Önkormányzat anyagi hozzájárulása nélkül valósítja
meg, továbbá

 a fejlesztéssel kapcsolatosan az Önkormányzat felé semmilyen anyagi igénnyel
–  jogcímre  tekintet  nélkül  -  nem  fordul,  ezen  igényéről  előzetesen  teljes
egészében lemond.

 a  kérelmezők  a  belterületbe  vonási  eljárás  befejezését  követő  4  éven  belül,
amennyiben  szükséges,  vállalják  a  közművek,  utak  kiépítését,  valamint  az
azokkal  kapcsolatos  költségek viselését,  valamint  nyilatkoznak arról,  hogy a
kérelmükben megjelölt célra az ingatlant 4 éven belül felhasználni tervezik.

11. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a megállapodás jelen határozat keretei közötti
megszövegezésére  és  aláírására,  továbbá a  10.  pont  szerinti  megállapodás  aláírását
követően  az  1-9  pontban  jelölt  ingatlanokra  vonatkozó  belterületbe  vonási  kérelem
benyújtására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: Értesítés: a határozat meghozatalát követő 8 munkanapon belül

Szerződéskötés:  a  kérelmező  által  a  szükséges  iratok  becsatolását
követően.

2. sürgősségi napirend: Javaslat az építményadóról szóló 43/2013. (XI.25.) önkormányzati
rendelet módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük.
A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  27/2016.  önkormányzati
rendeletét az  építményadóról  szóló  43/2013.  (XI.25.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

3. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Várost  Építünk  Kötvények  megbízási  szerződéseinek
módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük.

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 
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IX-152/314.907/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  MIK  Zrt.  és  az  OTP  Bank  Nyrt.  között  a  Várost  Építünk  Kötvények
kibocsátására vonatkozó megbízási szerződések módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Várost
Építünk  Kötvények  megbízási  szerződéseinek  módosítására” című  előterjesztést,  és  a
következő határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  a  MIK  Miskolci
Ingatlangazdálkodó  Zrt-t  arra,  hogy  a  Várost  Építünk  Kötvényekkel  kapcsolatban  –  a  MIK
Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. mint megbízó, és az OTP Bank Nyrt. mint megbízott között
létrejött  –  megbízási  szerződésekben  kikötött  kötvénykamatot  1,4%-kal  csökkentse,  valamint
hogy az óvadéki összeget banki betét  helyett  magasabb kamatozású államkötvény vásárlással
biztosítsa.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: MIK Zrt. 
Végrehajtást felügyelő kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. november 30.

4. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc Holding Zrt. és a MIK Zrt., a MIVIKÖ Miskolc
Kft., a Miskolci Városfejlesztési Kft. egyesülésének elhatározására,
valamint  a  Miskolc  Holding  Zrt.  kizárólagos  tulajdonában  lévő
Régió  Park  Miskolc  Nonprofit  Kft.  és  a  Miskolci  Városgazda
Nonprofit  Kft.  egyesülése  kapcsán  meghozandó  döntések
jóváhagyására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  négy határozati  javaslatról kell
dönteniük. Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-153/314.908/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolc Holding Zrt. és a MIK Zrt. egyesülése

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc
Holding  Zrt.  és  a  MIK Zrt.,  a  MIVIKÖ Miskolc  Kft.,  a  Miskolci  Városfejlesztési  Kft.
egyesülésének elhatározására, valamint a Miskolc Holding Zrt. kizárólagos tulajdonában
lévő Régió Park Miskolc Nonprofit Kft. és a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. egyesülése
kapcsán meghozandó döntések jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot
hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja,  hogy a Miskolc
Holding Zrt. ügyvezetésének a Miskolc Holding Zrt. Felügyelőbizottsága által véleményezett
előterjesztése alapján - feltételezve az egyesüléssel érintett másik társaság legfőbb szervének
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azonos  tartalmú  határozatának  a  meghozatalát  -  egyetért  az  egyesülés  szándékával,  és
elhatározza, hogy a MIK Zrt. egyesül a Miskolc Holding Zrt-vel.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja,  hogy a Miskolc
Holding Zrt. ügyvezetésének a Felügyelőbizottság által véleményezett előterjesztése alapján a
MIK Zrt. és Miskolc Holding Zrt. egyesülésének módja beolvadás.  A beolvadás során a MIK
Zrt.  beolvadó  gazdasági  társaság  beolvad  a  Miskolc  Holding  Zrt-be,  az  átvevő  gazdasági
társaságba.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy a MIK Zrt. és
Miskolc  Holding  Zrt.  egyesülésének  javasolt  módjára,  a  beolvadásra  tekintettel  a  jogutód
Miskolc Holding Zrt. gazdasági társaság társasági formája változatlanul Zrt. marad.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése előzetesen megállapítja, hogy a
MIK Zrt. Miskolc Holding Zrt-be történő beolvadását követően a jogutód Miskolc Holding
Zrt-nek  tagja  kíván  maradni,  az  előzetes  felmérés  alapján  további  vagyoni  hozzájárulás
teljesítése nélkül. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja,
hogy a beolvadó MIK Zrt. tagjai közül a jogutód gazdasági társaságban, a Miskolc Holding
Zrt- ben tagként részt venni nem kívánó személyek nincsenek. 

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

5. Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése  -  feltételezve az  egyesüléssel
érintett másik társaság legfőbb szervének azonos tartalmú határozatának a meghozatalát - az
átvevő,  Miskolc  Holding  Zrt.  tekintetében  a  vagyonmérleg-tervezet  fordulónapját  2016.
szeptember 30. napjában határozza meg.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal
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6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az átvevő, Miskolc Holding Zrt.
tekintetében  az  egyesülés  során  elvégzendő  könyvvizsgálói  teendők  ellátásával  a  GVM-
AUDIT  Kft-t  (3528  Miskolc,  Temes  u.  32/1.,  eljáró  könyvvizsgáló:  Tóth  Sándorné
könyvvizsgáló) bízza meg.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

7. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megbízza a Miskolc Holding Zrt.
Igazgatóságát, hogy készítse el az egyesülési tervet, valamint ennek részeként az egyesülési
szerződést, a vagyonmérleg-tervezeteket, az ezt alátámasztó vagyonleltár-tervezeteket, illetve
a jogutód Miskolc Holding Zrt.  nyitó vagyonmérleg-tervezetét és vagyonleltár-tervezetét,  a
jogutód Miskolc  Holding Zrt.  létesítő  okiratának tervezetét,  valamint  az egyesülési  döntés
meghozatalához szükséges egyéb – jogszabály által meghatározott, vagy a legfőbb szerv által
előírt – okiratokat.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. december 31.

8. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése előzetesen jóváhagyja, hogy a
Miskolc Holding Zrt., mint a MIK Zrt. egyszemélyes tulajdonosa a Miskolc Holding Zrt. és a
MIK Zrt egyesülése kapcsán szükséges döntéseket a MIK Zrt. tekintetében meghozza.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. december 31.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most döntenek a második határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-154/314.908/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolc Holding Zrt. és a MIVIKÖ Miskolc Kft. egyesülése 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc
Holding  Zrt.  és  a  MIK Zrt.,  a  MIVIKÖ Miskolc  Kft.,  a  Miskolci  Városfejlesztési  Kft.
egyesülésének elhatározására, valamint a Miskolc Holding Zrt. kizárólagos tulajdonában
lévő Régió Park Miskolc Nonprofit Kft. és a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. egyesülése
kapcsán meghozandó döntések jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot
hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja,  hogy a Miskolc
Holding Zrt. ügyvezetésének a Miskolc Holding Zrt. Felügyelőbizottsága által véleményezett
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előterjesztése alapján - feltételezve az egyesüléssel érintett másik társaság legfőbb szervének
azonos tartalmú határozatának a meghozatalát - egyetért a Miskolc Holding Zrt. és a MIVIKÖ
Miskolc Kft. egyesülésének szándékával, és elhatározza, hogy a Miskolc Holding Zrt. egyesül
a MIVIKÖ Miskolc Kft-vel.
Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja,  hogy a Miskolc
Holding Zrt. ügyvezetésének a Felügyelőbizottság által véleményezett előterjesztése alapján a
Miskolc  Holding  Zrt.  és  a  MIVIKÖ  Miskolc  Kft.  egyesülésének  módja  beolvadás.   A
beolvadás  során a  MIVIKÖ Miskolc  Kft.  beolvadó gazdasági  társaság beolvad a  Miskolc
Holding Zrt. átvevő gazdasági társaságba.
Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

3. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja,  hogy a Miskolc
Holding  Zrt.  és  a  MIVIKÖ  Miskolc  Kft.  egyesülésének  javasolt  módjára,  a  beolvadásra
tekintettel a jogutód Miskolc Holding Zrt. gazdasági társaság társasági formája változatlanul
Zrt. marad.
Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése előzetesen megállapítja, hogy a
MIVIKÖ  Miskolc  Kft.  Miskolc  Holding  Zrt-be  történő  beolvadását  követően  a  jogutód
Miskolc Holding Zrt-nek tagja kíván maradni, az előzetes felmérés alapján további vagyoni
hozzájárulás teljesítése nélkül. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése
megállapítja,  hogy  a  beolvadó  MIVIKÖ  Miskolc  Kft.  tagjai  közül  a  jogutód  gazdasági
társaságban, a Miskolc Holding Zrt- ben tagként részt venni nem kívánó személyek nincsenek.
Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

5. Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése  -  feltételezve az  egyesüléssel
érintett másik társaság legfőbb szervének azonos tartalmú határozatának a meghozatalát - az
átvevő  Miskolc  Holding  Zrt.  tekintetében  a  vagyonmérleg-tervezet  fordulónapját  2016.
szeptember 30. napjában határozza meg.
Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az átvevő Miskolc Holding Zrt.
tekintetében  az  egyesülés  során  elvégzendő  könyvvizsgálói  teendők  ellátásával  a  GVM-
AUDIT  Kft-t  (3528  Miskolc,  Temes  u.  32/1.,  eljáró  könyvvizsgáló:  Tóth  Sándorné
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könyvvizsgáló) bízza meg.
Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

7. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megbízza a Miskolc Holding Zrt.
Igazgatóságát, hogy készítse el az egyesülési tervet, valamint ennek részeként az egyesülési
szerződést, a vagyonmérleg-tervezeteket, az ezt alátámasztó vagyonleltár-tervezeteket, illetve
a jogutód Miskolc Holding Zrt.  nyitó vagyonmérleg-tervezetét és vagyonleltár-tervezetét,  a
jogutód Miskolc  Holding Zrt.  létesítő  okiratának tervezetét,  valamint  az egyesülési  döntés
meghozatalához szükséges egyéb – jogszabály által meghatározott, vagy a legfőbb szerv által
előírt – okiratokat.
Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. december 31.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a harmadik határozati javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés  szerinti  harmadik
határozati javaslatot és meghozta a

IX-155/314.908/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolc Holding Zrt. és a Miskolci Városfejlesztési Kft. egyesülése 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc
Holding  Zrt.  és  a  MIK Zrt.,  a  MIVIKÖ Miskolc  Kft.,  a  Miskolci  Városfejlesztési  Kft.
egyesülésének elhatározására, valamint a Miskolc Holding Zrt. kizárólagos tulajdonában
lévő Régió Park Miskolc Nonprofit Kft. és a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. egyesülése
kapcsán meghozandó döntések jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot
hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja,  hogy a Miskolc
Holding Zrt. ügyvezetésének a Miskolc Holding Zrt. Felügyelőbizottsága által véleményezett
előterjesztése alapján - feltételezve az egyesüléssel érintett másik társaság legfőbb szervének
azonos tartalmú határozatának a meghozatalát - egyetért a Miskolc Holding Zrt. és a Miskolci
Városfejlesztési Kft. egyesülésének szándékával, és elhatározza, hogy a Miskolc Holding Zrt.
egyesül a Miskolci Városfejlesztési Kft.-vel.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja,  hogy a Miskolc
Holding Zrt. ügyvezetésének a Felügyelőbizottság által véleményezett előterjesztése alapján a
Miskolc Holding Zrt. és a Miskolci Városfejlesztési Kft. egyesülésének módja beolvadás.  A

49



beolvadás  során  a  Miskolci  Városfejlesztési  Kft.  beolvadó  gazdasági  társaság  beolvad  a
Miskolc Holding Zrt. átvevő gazdasági társaságba.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

3. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja,  hogy a Miskolc
Holding Zrt. és a Miskolci Városfejlesztési Kft. egyesülésének javasolt módjára, a beolvadásra
tekintettel a jogutód Miskolc Holding Zrt. gazdasági társaság társasági formája változatlanul
Zrt. Marad.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése előzetesen megállapítja, hogy a
Miskolci Városfejlesztési Kft. Miskolc Holding Zrt-be történő beolvadását követően a jogutód
Miskolc Holding Zrt-nek tagja kíván maradni, az előzetes felmérés alapján további vagyoni
hozzájárulás teljesítése nélkül. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése
megállapítja, hogy a beolvadó Miskolci Városfejlesztési Kft. tagjai közül a jogutód gazdasági
társaságban, a Miskolc Holding Zrt-ben tagként részt venni nem kívánó személyek nincsenek. 

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

5. Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése  -  feltételezve az  egyesüléssel
érintett másik társaság legfőbb szervének azonos tartalmú határozatának a meghozatalát - az
átvevő  Miskolc  Holding  Zrt.  tekintetében  a  vagyonmérleg-tervezet  fordulónapját  2016.
szeptember 30. napjában határozza meg.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az átvevő Miskolc Holding Zrt.
tekintetében az egyesülés során elvégzendő könyvvizsgálói teendők ellátásával GVM-AUDIT
Kft-t  (3528 Miskolc,  Temes u.  32/1.,  eljáró könyvvizsgáló:  Tóth Sándorné könyvvizsgáló)
bízza meg.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal
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7. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megbízza a Miskolc Holding Zrt.
Igazgatóságát, hogy készítse el az egyesülési tervet, valamint ennek részeként az egyesülési
szerződést, a vagyonmérleg-tervezeteket, az ezt alátámasztó vagyonleltár-tervezeteket, illetve
a jogutód Miskolc Holding Zrt.  nyitó vagyonmérleg-tervezetét és vagyonleltár-tervezetét,  a
jogutód Miskolc  Holding Zrt.  létesítő  okiratának tervezetét,  valamint  az egyesülési  döntés
meghozatalához szükséges egyéb – jogszabály által meghatározott, vagy a legfőbb szerv által
előírt – okiratokat.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. december 31.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek a negyedik határozati javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  negyedik
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-156/314.908/2016. sz. határozatot

Tárgy: Régió  Park  Miskolc  Nonprofit  Kft.  és  a  Miskolci  Városgazda  Nonprofit  Kft.
egyesülése kapcsán előzetes jóváhagyás a Miskolc Holding Zrt. által meghozandó
döntésekhez

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc
Holding  Zrt.  és  a  MIK Zrt.,  a  MIVIKÖ Miskolc  Kft.,  a  Miskolci  Városfejlesztési  Kft.
egyesülésének elhatározására, valamint a Miskolc Holding Zrt. kizárólagos tulajdonában
lévő Régió Park Miskolc Nonprofit Kft. és a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. egyesülése
kapcsán meghozandó döntések jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot
hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  előzetesen  jóváhagyja,  hogy  a
Miskolc  Holding Zrt.,  mint  a  Régió  Park  Miskolc  Nonprofit  Kft.  és  a  Miskolci  Városgazda
Nonprofit Kft. egyszemélyes tulajdonosa a társaságok egyesülése kapcsán szükséges döntéseket
meghozza.

Felelős: Dr. Kriza Ákos Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. december 31.

5. sürgősségi napirend: Javaslat  sportcélú  ingatlanfejlesztésre  benyújtott  pályázathoz
szükséges hozzájárulás,  önerő biztosítására vonatkozó nyilatkozat
kiadására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  három határozati  javaslatról kell
dönteniük. Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról.
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A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-157/314.909/2016. sz. határozat:

Tárgy: Zrínyi  Ilona  Gimnázium  tornatermének  fejlesztésével  kapcsolatban  benyújtott
pályázathoz szükséges hozzájárulás kiadása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat sportcélú
ingatlanfejlesztésre  benyújtott  pályázathoz  szükséges  hozzájárulás,  önerő  biztosítására
vonatkozó nyilatkozat kiadására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a tulajdonosi  hozzájáruló
nyilatkozatot  a  Miskolc  1937/1  helyrajzi  számú  ingatlan  tekintetében  a  határozat
melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja.

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Humán Stratégiai Osztály
Határidő: azonnal

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  a
Polgármestert  a  határozat  mellékeltében  foglalt  hozzájáruló  nyilatkozat  aláírására  és
kiadására a Magyar Kosárlabdázó Országos Szövetsége felé. 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik:  Humán Stratégiai Osztály
Határidő:  azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most döntenek a második határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-158/314.909/2016. sz. határozatot

Tárgy: Diósgyőri  Nagy  Lajos  Király  Általános  Iskola  sportudvarának  fejlesztésével
kapcsolatban benyújtott pályázathoz szükséges hozzájárulás kiadása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat sportcélú
ingatlanfejlesztésre  benyújtott  pályázathoz  szükséges  hozzájárulás,  önerő  biztosítására
vonatkozó nyilatkozat kiadására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  tulajdonosi
hozzájáruló  nyilatkozatot  a  Miskolc  30519/12  helyrajzi  számú  ingatlan  tekintetében  a
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határozat  melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja.
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Humán Stratégiai Osztály
Határidő: azonnal

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  a
Polgármestert  a  határozat  mellékletében  foglalt  hozzájáruló  nyilatkozat  aláírására  és
kiadására a Magyar Kosárlabdázó Országos Szövetsége felé. 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Humán Stratégiai Osztály
Határidő: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a harmadik határozati javaslatról.
 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés  szerinti  harmadik
határozati javaslatot és meghozta a 

IX-159/314.909/2016. sz. határozatot

Tárgy: Avasi  Gimnázium  tornatermének  fejlesztésével  kapcsolatban  benyújtott
pályázathoz szükséges hozzájárulás utólagos jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat sportcélú
ingatlanfejlesztésre  benyújtott  pályázathoz  szükséges  hozzájárulás,  önerő  biztosítására
vonatkozó nyilatkozat kiadására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a tulajdonosi  hozzájáruló
nyilatkozatot  a  Miskolc  13051  helyrajzi  számú  ingatlan  tekintetében  a  határozat
melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja.

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Humán Stratégiai Osztály
Határidő: azonnal

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  utólagosan  hozzájárul  a
határozat mellékeltében foglalt  hozzájáruló nyilatkozat polgármester általi  aláírására és
kiadására a Magyar Kézilabda Szövetség felé. 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Humán Stratégiai Osztály
Határidő: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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7. sürgősségi napirend: Javaslat a DVTK Stadionban található sporttörténeti szempontból
jelentős  emléktárgyak  megőrzésével  kapcsolatos  döntések
meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük.

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a

IX-160/314.911/2016. sz. határozatot

Tárgy: A DVTK Stadionban található sporttörténeti  szempontból jelentős emléktárgyak
megőrzésével kapcsolatos döntések meghozatala

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a DVTK
Stadionban  található  sporttörténeti  szempontból  jelentős  emléktárgyak  megőrzésével
kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felkéri  a  Diósgyőri
Rekonstrukciós  Kft-t,  mint  a  DVTK Stadion  tulajdonosát,  hogy a  DVTK Stadionban
található  sporttörténeti  szempontból  jelentős  emléktárgyak megőrzése  érdekében tegye
lehetővé  a  létesítmény  bontása  előtt  az  emléktárgyak  felkutatását,  és  a  megőrzésre
érdemesnek  talált  emléktárgyakat  adományozza  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Önkormányzata számára.

2. A Közgyűlés felkéri a Miskolci Herman Ottó Múzeumot, hogy 
a. a DVTK Stadionban található sporttörténeti  szempontból  jelentős  emléktárgyak

megőrzésével  kapcsolatos  szakmai  tevékenységet  irányítsa,  továbbá  az
emléktárgyak  eddigi  felkutatásában jelentős  szerepet  játszó  Észak-keleti  Átjáró
Kulturális  és  Tudományos  Közhasznú  Egyesület,  és  a  jelentős  szurkolói
érdekképviseletet is vonja be a szakmai munkába, 

b. tegyen javaslatot a megőrzésre érdemes tárgyi emlékek körére,
c. dolgozzon ki koncepciót a városi sporttörténeti kiállítás megvalósítása érdekében.

3. A Közgyűlés  úgy dönt,  hogy Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzata  fentiekben
meghatározott  szakmai  munka  támogatása  céljából,  a  feltárt  emléktárgyak  ideiglenes
raktározása érdekében a végső kiállítóhely kialakításáig tároló helyiséget biztosítson.

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Herman Ottó Múzeum 
Végrehajtást felügyeli: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

8. sürgősségi napirend: Javaslat a „Természet és kultúra” – „Miskolc – Nagykapos – Kassa
kulturális együttműködésének erősítése”  című projekt pályázatának
benyújtására 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük.
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A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a

IX-161/314.912/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  „Miskolc  –  Nagykapos  –  Kassa  kulturális  együttműködésének  erősítése”  című
projekt pályázatának benyújtásához szükséges döntés meghozatala

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
„Természet  és  kultúra”  –  „Miskolc  –  Nagykapos  –  Kassa  kulturális  együttműködésének
erősítése”  című  projekt  pályázatának  benyújtására című  előterjesztést  és  a  következő
határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  támogatja  a  „Miskolc  –
Nagykapos  –  Kassa  kulturális  együttműködésének  erősítése”  című  projektnek  az
„Interreg  V-A  Szlovákia  –  Magyarország  Együttműködési  Program  SKHU-1601
azonosító  számú,  „Természet  és  kultúra” pályázati  felhívásra  pályázatként  történő
benyújtását,  valamint  dönt  a  nettó  77.610  EUR  (közel  24 000 000  Ft) önerő
biztosításáról.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Városfejlesztési Kft.
Végrehajtást felügyeli: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Főépítész

Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  a
Polgármestert,  hogy  a  határozat  1.  pontjában  foglalt  pályázat  benyújtásához  és
megvalósításához  szükséges  intézkedéseket  megtegye,  az  előírt  dokumentumokat,
nyilatkozatokat és szerződéseket aláírja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Városfejlesztési Kft.
Végrehajtást felügyeli: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Főépítész

Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. október 31.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a szavazás végére értek.
Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy 2016. október 20. napján 7.00 órai kezdettel közmeghallgatást
tartanak, valamint a Közgyűlés következő ülésére 2016. november 10. napján kerül sor.
Ezzel a mai munkájukat befejezték.
Köszöni a megjelentek munkáját, az ülést 11 óra 25 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester
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